
                                                       PROTOKÓŁ  Nr IX/11 

z przebiegu IX sesji Rady Miejskiej w Wyrzysku, 

która odbyła się w dniu 29 czerwca 2011 r. 

od godziny 12
00

 do 15
00 

w sali nr 9 Urzędu Miejskiego w Wyrzysku. 

Obecni: 

 Radni Rady Miejskiej w Wyrzysku, lista obecności stanowiąca załącznik nr 1 

 Maria Bratkowska – Burmistrz Wyrzyska, 

 Alina Chełkowska – Radca Prawny, 

 Grażyna Urbanek – Skarbnik Gminy, 

 Wiesława Krasocka – Sekretarz Miasta i Gminy Wyrzysk, 

  Jan Marek Pikulik – Radny Rady Powiatu w Pile, 

 Bogusława Jagodzińska – Radna Rady Powiatu w Pile, 

 Stanisław Jendrzejewski – Radny Rady Powiatu w Pile, 

 Stefan Piechocki – członek Zarządu Powiatu w Pile. 

 

Kierownicy Referatów Urzędu Miejskiego i samodzielne stanowiska: 

  Anna Jaśkiewicz – Kierownik USC, 

 Sławomir Mikołajczak – Komendant Straży Miejskiej w Wyrzysku, 

 Kamila Bąk – inspektor ds promocji i rozwoju gminy, 

 Adam Smełsz – informatyk. 

 

Kierownicy jednostek i zakładów budżetowych: 

 Magdalena Strzałkowska – Dyrektor SAPO w Wyrzysku, 

 Hanna Łapacz – Kierownik M-GOPS w Wyrzysku, 

 Czesław Pająk – Dyrektor M-GOK w Wyrzysku 

 

 Inni gości: 

  Barbara Piorunowska - Prezes Towarzystwa Przyjaciół Wyrzyska, 

  Krzysztof Banach– Z-ca Dyrektor DPS w Falmierowie, 

 Danuta Wojciechowska – Prezes Szpitala Powiatowego w Wyrzysku Sp. z o.o. 

  Sinjab A. Thabit – dyrektor ds. lecznictwa, 

 Jarosław Wojciechowski – Komendant Komisariatu Policji w Wyrzysku, 

 Dominika Łoboda – przedstawiciel prasy lokalnej, 

 Rafał Głyżewski – redaktor naczelny  portalu internetowego www.naszwyrzysk.pl, 

http://www.naszwyrzysk.pl/
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  Mariusz Gratkowski - przedstawiciel prasy Powiat Nakielski. 

 Sołtysi- lista obecności stanowiąca załącznik nr 2, 

 Przewodniczący Zarządu Osiedla Nr 4 w Wyrzysku – lista obecności stanowiąca załącznik 

nr 3 

 

 

Porządek sesji po zmianach: 

1. Otwarcie sesji. 

2. Stwierdzenie prawomocności obrad. 

3. Wybór sekretarza obrad. 

4. Przedstawienie porządku sesji. 

5. Przyjęcie protokołu z  poprzedniej sesji. 

6. Sprawozdanie Burmistrza z działalności w okresie międzysesyjnym, w tym                            

z wykonania uchwał Rady Miejskiej. 

7. Informacja Przewodniczącego Rady Miejskiej i Radnych o działaniach podejmowanych       

w okresie międzysesyjnym. 

8. Wystąpienia radnych Rady Powiatu w Pile oraz innych gości. 

9. Sprawozdanie finansowe i sprawozdanie z wykonania budżetu Gminy Wyrzysk za 2010 rok: 

1) przedstawienie sprawozdania finansowego i sprawozdania z wykonania budżetu Gminy 

Wyrzysk za 2010 rok wraz z informacją o stanie mienia komunalnego, 

2) opinia Regionalnej Izby Obrachunkowej w Poznaniu o sprawozdaniu z wykonania budżetu 

Gminy Wyrzysk za 2010 rok, 

3) dyskusja nad przedstawionym sprawozdaniem finansowym i sprawozdaniem z wykonania 

budżetu Gminy Wyrzysk za 2010 rok wraz z informacją o stanie mienia komunalnego, 

4) podjęcie uchwały w sprawie zatwierdzenia sprawozdania finansowego wraz ze 

sprawozdaniem z wykonania budżetu Gminy Wyrzysk za 2010 rok. 

10. Absolutorium dla Burmistrza Wyrzyska za 2010 r. 

1) przedstawienie wniosku Komisji Rewizyjnej Rady Miejskiej w Wyrzysku w sprawie 

udzielenia absolutorium Burmistrzowi Wyrzyska z tytułu wykonania budżetu Gminy 

Wyrzysk za 2010 rok, 

2) opinia Regionalnej Izby Obrachunkowej w Poznaniu o wniosku Komisji Rewizyjnej Rady 

Miejskiej w Wyrzysku w sprawie udzielenia absolutorium Burmistrzowi Wyrzyska z tytułu 

wykonania budżetu Gminy Wyrzysk za 2010 rok, 

3) poddanie pod głosowanie wniosku Komisji Rewizyjnej Rady Miejskiej w Wyrzysku w 

sprawie udzielenia absolutorium Burmistrzowi Wyrzyska z tytułu wykonania budżetu 
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Gminy Wyrzysk za 2010 rok, 

4) podjęcie uchwały w sprawie udzielenia absolutorium Burmistrzowi Wyrzyska za 2010 rok. 

11. Rozpatrzenie projektów uchwał Rady Miejskiej w Wyrzysku w sprawach: 

1) zmian w budżecie Gminy Wyrzysk na 2011 r., 

2) udzielenia pomocy finansowej w formie dotacji celowej Powiatowi Pilskiemu, 

3) zmieniająca uchwałę w sprawie uchwalenia Gminnego Programu Profilaktyki i 

Rozwiązywania Problemów Alkoholowych na 2011 rok, 

4) ustalenia opłaty za świadczenia w przedszkolach, dla których organem prowadzącym jest 

Gmina Wyrzysk, 

5) uchwalenia planu pracy Rady Miejskiej w Wyrzysku na II półrocze 2011 roku, 

6) zatwierdzenia planu pracy Komisji Rewizyjnej Rady Miejskiej w Wyrzysku na II półrocze 

2011 roku, 

7) przyjęcia planu pracy Komisji Spraw Społecznych i Bezpieczeństwa Rady Miejskiej w 

Wyrzysku na II półrocze 2011 r., 

8) przyjęcia planu pracy Komisji Finansów i Rozwoju Gospodarczego Rady Miejskiej w 

Wyrzysku na II półrocze 2011 r., 

9) przyjęcia planu pracy Komisji Rolnictwa i Ochrony Środowiska Rady Miejskiej w 

Wyrzysku na II półrocze 2011 r., 

10) przystąpienia do Programu „Wielkopolska Odnowa Wsi”, 

11) udzielenia bonifikaty od opłaty z tytułu przekształcenia prawa użytkowania wieczystego w 

prawo własności nieruchomości. 

     12. Informacja Przewodniczącego Rady o złożonych w okresie międzysesyjnym interpelacjach        

         oraz odpowiedziach na te interpelacje. 

     13. Interpelacje i zapytania radnych. Odpowiedzi na interpelacje i zapytania. 

     14. Wystąpienia sołtysów i przewodniczącego Zarządu Osiedla.                                                  

     15. Wolne głosy i wnioski. 

     16. Zakończenie obrad. 

        

  

  

  

 1. Otwarcie sesji. 

Sesję otworzył i obradom przewodniczył Przewodniczący Rady Miejskiej w Wyrzysku – Pan 

Ireneusz Przydział. Przewodniczący bardzo serdecznie przywitał zaproszonych gości. 
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 2. Stwierdzenie prawomocności obrad. 

Przewodniczący Rady stwierdził, że w chwili otwarcia w obradach uczestniczyło 15 radnych, tj. 

100 % ustawowego składu organu. 

  

 3. Wybór sekretarza obrad.      

Obowiązki sekretarza obrad zgodnie z zasadą wg kolejności alfabetycznej objął radny, Pan Lech 

Ozimina. 

 

 4. Przedstawienie porządku sesji. 

Po przedstawieniu porządku obrad przewodniczący zapytał, czy ktoś chciałby wnieść uwagi bądź 

poprawki do przedłożonego porządku sesji? 

Głos zabrała Burmistrz – M. Bratkowska, która zwróciła się z prośbą o wprowadzenie do porządku 

obrad w pkt 11 w ppkt 10) projekt uchwały w sprawie przystąpienia do Programu „Wielkopolska 

Odnowa Wsi”, oraz w ppkt 11)  projekt uchwały w sprawie udzielenia bonifikaty od opłaty z tytułu 

przekształcenia prawa użytkowania wieczystego w prawo własności nieruchomości. 

 

Następnie Przewodniczący Rady poddał pod głosowanie porządek obrad wraz ze zgłoszonymi 

wyżej zmianami. 

W wyniku głosowania, Rada jednogłośnie w obecności 15 radnych przyjęła porządek obrad. 

 

 5. Przyjęcie protokołu z poprzedniej sesji. 

Przewodniczący Rady poinformował, że powyższy protokół był dostępny do wglądu w biurze 

Rady, a także przed sesją i była zatem możliwość zapoznania się z jego treścią. W związku z 

powyższym zapytał czy ktoś z radnych chciałby wnieść uwagi do przedstawionego protokołu? 

Uwag nie zgłoszono. 

W wyniku głosowania, Rada jednogłośnie, w obecności 15 radnych przyjęła protokół bez jego 

odczytania. 

 

   6. Sprawozdanie Burmistrza z działalności w okresie międzysesyjnym, w tym z 

wykonania uchwał Rady Miejskiej. 

Przewodniczący Rady zapytał, czy ktoś z radnych chciałby zadać pytania do przedstawionych 

materiałów? 

 

Dyskusji nie nawiązano. 

Sprawozdanie z działalności Burmistrza w okresie międzysesyjnym wraz z informacją z realizacji 
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uchwał Rady Miejskiej stanowią załącznik nr 4 

 

 

 7. Informacja Przewodniczącego Rady Miejskiej i Radnych o działaniach 

podejmowanych w okresie międzysesyjnym. 

Jako pierwszy głos zabrał radny, Pan Lech Ozimina, który wrócił do swojego wystąpienia na 

ostatniej sesji, na której mówił o sprawach dla radnego ważnych. Nie mniej jednak wróciła do 

radnego rykoszetem wiadomość, że jest to radnego promowanie. Jednak radny nie przyjmuje tego 

jako promowanie własnej osoby, a sprawowanie mandatu radnego. Ponadto pochwalił zmiany, jakie 

mają miejsce w szpitalu w Wyrzysku. Realizując prośbę swojego wyborcy zawożąc pacjenta na 

oddział wewnętrzny gdzie został bardzo sprawnie załatwiony przez Panią doktor Szymborską 

pomimo że było to święto „Boże Ciało”. Radny dodał, że podobna sytuacja miała miejsce z 

pacjentem na oddziale chirurgicznym, który został objęty opieką przez doktora Spichalskiego. W 

dalszej części swojego wystąpienia radny poinformował, że zwrócili się do radnego pracownicy 

Pogotowia w Wyrzysku. Powiedział, że były z nimi prowadzone rozmowy w zakresie zatrudnienia.  

Rozmowy te były prowadzone z Panią Prezes. Pracownicy dowiedzieli się w ostatnim czasie, że z 

dniem 1 lipca będą zatrudnieni przedstawiciele firmy, która przegrała powyższy przetarg, a ich nikt 

nie poinformował o tej sytuacji. Radny dodał, że pracownicy są rozgoryczeni i w związku z tym 

zwrócili się do radnego z pytaniem, na które nie potrafił  odpowiedzieć. Takie pytanie przy okazji 

dzisiejszej sesji radny zadał Pani Prezes Szpitala i jednocześnie poprosił, aby zorganizowała 

spotkanie z tymi pracownikami i tę sprawę w miarę wyjaśniła. 

 

Następnie głos zabrał radny, Pan Roman Łuka, który poinformował, że w dniu 22 i 23 czerwca br. 

uczestniczył w zakończeniu roku szkolnego 2010/2011 w Szkole Podstawowej im. Powstańców 

Wielkopolskich w Wyrzysku. Radny powiedział, że po raz pierwszy uczestniczył w tak pięknym 

przedsięwzięciu. Dzieci, nauczyciele, dyrekcja musieli włożyć w organizację tego widowiska wiele 

pracy. W związku z tym radny podziękował za to wszystko za pośrednictwem Pani Dyrektor. 

Dodał, że wiele dzieci zostało wyróżnionych za osiągnięcia szkolne, moża było się dowiedzieć o 

sukcesach dzieci, które brały udział w różnego rodzaju konkursach, turniejach, zawodach 

sportowych nawet na szczeblu krajowym. Raz jeszcze radny pogratulował i życzył wszystkim 

dzieciom, młodzieży i pracownikom oświaty udanych wakacji. Radny ponadto poinformował, że 

jednym z tematów, którym zajmowała się Jego komisja w dniu 23 czerwca była  między innymi 

informacja dotycząca przygotowania bazy sportowo -rekreacyjnej do sezonu wakacyjnego w 

gminie Wyrzysk oraz organizacja  wypoczynku dla dzieci i młodzieży ze szczególnym 

uwzględnieniem możliwości dzieci i młodzieży pozostającej w domu. Z informacji tej można było 
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się dowiedzieć, że z zorganizowanego wyjazdowego wypoczynku skorzysta w naszej gminie 45 

dzieci, które po odpowiednim zakwalifikowaniu przez Miejsko – Gminny Ośrodek Pomocy 

Społecznej w Wyrzysku jak również przez Gminną Komsję Rozwiązywania Problemów 

Alkoholowych będą mogły udać się do miejscowości Bukowiec w województwie dolnośląskim. 

Poza tym gmina będzie wspierała jak co roku Towarzystwo Przyjaciół Dzieci, które również będzie 

organizatorem takiego wypoczynku. Poza tym Ośrodek Sportu i Rekreacji będzie miał do 

dyspozycji dzieciom i młodzieży zespół boisk w Wyrzysku i w Osieku n.Not., który będzie czynny 

od poniedziałku do soboty w godzinach od 11.00 – 22.00, a w niedzielę od godziny 12.00 – 22.00. 

Będą również do dyspozycji korty tenisowe, basen – bezpłatnie w piątki od godziny 16.00-18.00,  

w soboty i niedziele od godziny 12.00 – 14.00.  Poza tym planuje się – powiedział radny 

wszelkiego rodzaju turnieje piłki nożnej, koszykowej, tenisa ziemnego, spacery po lesie i wypady 

rowerowe. Jeśli chodzi o Miejsko – Gminny Ośrodek Kultury to proponuje on między innymi 

następujące imprezy; 23 czerwca odbyła się już „Noc Świętojańska”, od 8-10 lipca odbędzie się 

organizowany corocznie Festiwal Piosenki Włoskiej „La Scarpa Italiana”, 12 sierpnia będą tzw. 

„Wakacyjne rockowania” - wieczór koncertowy w amfiteatrze, w dniu 27 sierpnia odbędzie się 

dyskoteka dla młodzieży w związku z pożeganiem wakacji. Radny dodał, że będą również 

odbywały się różne imprezy, dla których jeszcze nie ustalono terminów. Będą to wszelkiego rodzaju 

wyjazdy do kina, przedstawienia teatralne dla najmłodszych, odbywać się będą wieczory filmowe, 

rowerowe wycieczki, konkursy fotograficzne, rozgrywki tenisa stołowego i rzut lotkami. Radny 

stwierdził, że ze zorganizowanej formy wypoczynku korzysta zbyt mało dzieci i w najbliższej i 

dalszej przyszłości powinniśmy poświęcić temu zadaniu więcej uwagi, a przede wszystkim 

przeznaczyć więcej środków. Poza tym np. baza – nasze szkoły powinny być bardziej 

wykorzystywane, ponieważ mamy się czym pochwalić. Będąc przy głosie pogratuował Pani 

Burmistrz za Jej szybkie i efektywne działanie w sprawie radnego interpelacji z dnia 16 maja 

odnośnie uszkodzonych kładek przy stawie i Czubatce oraz mostu przy ul. Pod Czubatką. Należy 

przyznać, że wykonawca, a w tym wypadku POM Wyrzysk bardzo szybko przystąpił do tego 

zadania, sprawnie i solidnie je wykonał. 

 

Jako kolejny głos zabrał radny, Pan Zbigniew Piotrowski poinformował, że w okresie 

międzysesyjnym był w Urzędzie w trzech sprawa. Sprawa pierwsza dotyczyła znaku drogowego 

przy cmentarzu przy ul. XXX-lecia w Osieku n.Not. Druga sprawa dotyczyła znaku przy restauracji 

„ABC”, który stoi w drzewach i gałęzie zakrywają nazwę ulicy Wyrzyskiej. Należałoby ten znak 

przestawić. Poinformował, że znak przy ul. XXX- lecia został naprawiony. Sprawa trzecia 

dotyczyła plastikowyh pojemników w koszach. Radny poinformował, że miał bardzo bliski kontakt 

z Prezesem Wodociągów odnośnie jakości wody w Osieku n.Not. i nie tylko. Radny prowadził 
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dosyć często rozmowy telefoniczne z Prezeem Spółki, który przekazywał Mu bieżące informacje nt. 

jakości wody. 

Poza tym poinformował, że uczestniczył z radnym Panem R. Janowiakiem w zebraniu 

sprawozdawo – wyborczym TSK „Orzeł” Osiek n.Not. Poinformował, że w klubie zostały wybrane 

nowe władze, Prezesem został ponownie Pan Mirosław Niemczyk. 

 

Na zakończenie głos zabrał Przewodniczący Rady, który poinformował, że prowadzi rozmowy z 

Kołem Wędkarskim w Wyrzysku, aby w dniu 21 sierpnia br na jeziorze w Młotkówku odbyły się 

zawody o Puchar przechodni Przewodniczącego Rady Miejskiej i nie tylko między Kołem 

Wędkarskim Wyrzysk Osiek, ale włączyć w te zawody poszczególne sołectwa. W związku z tym 

informuje o tym w dniu dzisiejszym po to, aby sołtysi pomyśleli o wystawieniu drużyn na dzień 21 

sierpnia. Ponadto Przewodniczący poinformował, że w dniu dzisiejszym był u Przewodniczącego 

mieszkaniec ul. Grunwaldzkiej Pan Józef Kowalski. W związku z tym Przewodniczący Rady 

zwrócił się do Komendanta Policji i Komendanta Straży Miejskiej, aby zwrócili uwagę, ponieważ 

ulica Grunwaldzka stała się bardzo ruchliwa i niebezpieczna, po której jeżdżą również TIR-y. Nie 

jest przestrzegany znak dotyczy mieszkańców osiedla. 

 

 8. Wystąpienia radnych Rady Powiatu w Pile oraz innych gości. 

Głos zabrał Radny Rady Powiatu Pan Stanisław Jendrzejewski, który przedstawił w skrócie 

informację z działalności Rady Powiatu w Pile za okres od maja do dnia dzisiejszego. W miesiącu 

maju nie odbyła się sesja Rady Powiatu, ale pracowały komisje i to bardzo wydatnie, ponieważ 

były bardzo poważne materiały do przeanalizowania i zaopiniowania. Dotyczyły one wszelkich 

sprawozdań finansowych, budżetowych za rok 2010 r. Dotyczyło to również sprawozdań 

finansowych Szpitala Specjalistycznego  w Pile. Dotyczyły one również sposobu pokrycia strat 

zadłużeń w wysokości około 6.900.000 zł. Dodał ponadto, że w dniu wczorajszym odbyła się sesja 

Rady Powiatu w Pile podczas której podjęto sprawozdania finansowe zgodnie z wnioskiem Komisji 

Rewizyjnej jak również opinii Regionalnej Izby Obrachunkowej zostały stosownymi uchwałami 

przyjęte przez Radę jednogłośnie. Na podstawie tych opinii i dyskusji przyjęto uchwałę 

absolutoryjną dla ustępującego  Zarządu za rok 2010. Uchwała ta została podjęta jednogłośnie, po 

czym radny dodał, że podczas dyskusji były wskazówki i wnioski do realizacji na rok 2011. 

Chodziło o podział środków na utrzymanie dróg powiatowych dla miasta Piły i terenu. 

Poinformował, że sprawozdanie odnośnie finansowej działalności Szpitala w Pile zostało przyjęte 

jednogłośnie. Choć nie jednogłośnie został przyjęty sposób uregulowania tego zobowiązania. 

Radny dodał, że był w tej grupie radnych, którzy się wstrzymali od głosu, dlatego że niezadawala 

radnego sposób interpretacji regulowania zobowiązań długów i kosztów, które zostały z takich, czy 
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innych powodów nieraz bardzo często subiektywnych spowodowane. Bo można było ich w 

pewnym sensie uniknąć. Poinformował, że około 340.000 zł zostanie pokryte z budżetu Powiatu, a 

około 6.400.000 zł z funduszu zakładowego. Nikt nie zna odpowiedzi jeśli taka sytuacja będzie 

kontynuowana w roku przyszłym z czego te zobowiązania, zadłużenia, czy koszty będą pokryte. 

Dlatego więc dla dyrekcji szpitala jest poważne zadanie, aby znaleźć racjonalne wyjście z tego 

problemu. Radny zgodził się ze zdaniem radnego, Pana L. Oziminy, ponieważ będąc leczony w 

szpitalu w Wrzysku stwierdził to z autopsji, że sytuacja idzie ku lepszemu i oby tak dalej się 

rozwijało. 

Poinformował ponadto, że podjęto uchwałę w sprawie ustalania opłat za usuwanie i 

przechowywanie w parkingach strzeżonych pojazdów przez Straż Miejską i odpowiednie służby 

zdeponowane na ich miejscach. Podobno ma to przynosić pewne zyski do kasy Powiatu. Podjęto 

uchwałę w sprawie wyrażenia zgody na zbycie nieruchomości poprzez wniesienie jako wkładu 

niepieniężnego aportu do Szpitala Powiatowego w Wyrzysku Sp. z o.o. w zamian za objęcie przez 

Powiat Pilski udziałów 100% spółki. Kwota ogólnego przekazania wraz z nieruchomościami i 

gruntami wynosi ponad 9 mln zł. Jeden udział wyceniony został na 20.000 zł. Podjęto również 

uchwałę zmieniającą w sprawie uchwalenia Wieloletniej Prognozy Finansowej Powiatu Pilskiego 

na lata 2011-2021. Dodał, że trochę emocji wywołało zapisanie  tego zadania, które było w trakcie 

rozważań od 2009 drogi Kruszki – Kijaszkowo. 

Dodał ponadto, że na ręce Przewodniczącego Rady Miejskiej w Wyrzysku wpłynęło pismo od 

Starosty Pilskiego odnośnie interpelacji złożonych przez radnych Rady Miejskiej. Zaproponował, 

aby interpelacje radnych były przekazywane do Starostwa, do Zarządu i do wiadomości radnego. 

Kończąc poinformował, że Pan radny Kazimierz Wasiak prosił o usprawiedliwienie swojej 

nieobecności, ponieważ obowiązki służbowe zatrzymały go na miejscu. 

 

Zaberając głos Przewodnczący Rady powiedział, że radni są w posiadaniu odpowiedzi na 

interpelacje, o których wspomniał Pan radny w swojej wcześniejszej wypowiedzi. 

Następnie głos zajęła radna, pani Teresa Pinkowska, która podziękowała za wykonanie prac przy ul. 

Dworcowej w Osieku n.Not. W interpelacji radna prosiła o wyznaczenie przejścia dla pieszych w 

najbardziej uciążliwym ruchu drogowym. Radna powiedziała, że zostało wykonane przejście dla 

pieszych, postawiony został znak drogowy informujący, że jest to przejście dla pieszych oraz 

oddzielona grubą linią przy drodze wojewódzkiej łączącą z drogą powiatową jeśli chodzi o „ślepą” 

ulicę Kwiatową , z której usiłowano wyjeżdżać ponownie grożąc czasem tragicznym wypadkiem. 

Kończąc Radna raz jeszcze podziękowała radnym Rady Powiatu w Pile. 

 

W dalszej części tego punktu głos zabrał Pan Stefan Piechocki – członek Zarządu Powiatu w Pile, 
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który podziękował kolegom za szczegółowe przedstawienie zadań, które były realizowane na sesji i 

nie tylko. Dodał ponadto, że głównymi zadaniami inwestycyjnymi Powiatu Pilskiego to jest 

obwodnica południowa i zadania drogowe na terenie Powiatu Pilskiego, po czym poinformował, że 

niedawno oddany został pierwszy odcinek z obowodnicy południowej Ruda – Białośliwie. 

Wszelkie zobowiązania i narzekania wokół tej inwestycji, które były w trakcie realizacji zostały 

spełnione i pewne rzeczy, które są w trakcie realizacji to postaramy się je wykonać. Dodał, że 

dalsze elementy tej obwodnicy przebiegają zgodnie z harmonogramem i będzie ona zrealizowana 

zgodnie z podpisaną umową. Kolejnym zadaniem ze środków zewnętrznych jest budowa drogi z nr 

10 do Miasteczka Krajeńskiego. 

Poza tym odniósł się do kwestii dotyczącej oświaty i powiedział, że nabór jest w trakcie końcowej 

realizacji i nie ma zbyt dużego zagrożenia jeśli chodzi o placówki oświatowe Powiatu Pilskiego. 

One będą w pewnych miejscach okrajane, ale należy patrzeć na to ze zrównoważeniem, ponieważ 

ten niż demograficzny, który był w szkołach podstawowych i gimnazjach dociera do nas i musimy 

ten problem rozwiązać i podołać tym zadaniom, które są przed nami. 

 

Głos zabrał radny, Pan Zbigniew Piotrowski, który powiedział, że Pan Radny Rady Powiatu 

mówiąc o obwodnicy południowej powiedział, że zostały spełnione wszystkie oczekiwania. Radny 

powiedział, że się z tym nie zgadza, ponieważ mieliśmy obiecane, że będzie chodnik na ul. Leśnej 

w Osieku n.Not., a do tej pory go nie ma. 

 

Zabierając głos S. Piechocki oznajmił, że nie chciałby odnosić się do  tematu chodnika, ponieważ 

na ten temat było dużo dyskusji i uważam tę sprawę na pewnym etapie zamkniętą – powiedział 

członek Zarządu. 

 

Następnie głos zajął Pan Sinjab A. Thabit, który ustosunkował się do wypowiedzi radnego, Pana 

Lecha Oziminy. Powiedział, że bardzo się cieszy, że w końcu ktoś zauważył profesjonalizm w tym 

szpitalu. Podkreślił, że nie tylko Pani doktor Szymborska i Pan doktor Spichalski są 

profesjonalistami. Na marginesie wspomniał, że pan doktor Spichalski przez dwa lata Jego rządów 

na oddziale chirurgicznym operował tyle co przez Jego całą karierę. Nie dlatego tylko, że doktor 

Spichalski operuje, a ja nic nie robię, a dlatego, że ilość zabiegów w szpitalu wzrosła trzykrotnie.. 

Zwrócił się do Radnego, Pana L. Oziminy, aby na przyszłość jeżeli otrzyma jakąkolwiek informację 

od pacjenta, od pracownika i czy będzie ona ustna, czy też pisemna aby skonsultował ją wcześniej  

z Panią Prezes bądź z Nim, ponieważ my nie jesteśmy waszymi wrogami. Liczymi na dalszą 

współpracę w przyszłości – powiedział Z-ca dyrektora. 

Odnosząc się do kwestii dotyczącej pracowników Zespołu Ratownictwa Medycznego. Jak Państwo 
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wiecie to my wygraliśmy konkurs jako podwykonawcy Szpitala Specjalistycznego w Pile na miasto 

Wyrzysk – zespół specjalistyczny i miasto Wysoka – zespół podstawowy. Poinformował, że 

rozmowy z pracownikami odbyły się zanim startowaliśmy w tym konkursie już od miesiąca marca, 

praktycznie co dwa, cztery tygodnie. Ich zapewnienie zanim wygraliśmy ten konkurs zapewnili nas 

że jak wygramy ten konkurs przejdą z umowy o pracę na umowę kontraktową. Koledzy zapewnili 

nas, że przejdą na umowę kontraktową by mogli wyrobić ilość godzin ponad normę. Będąc na 

etacie nie wolno, ponieważ przepisy Kodeksu Pracy nie zezwalają aby ten sam pracownik pracował  

w dwóch miejscach nie wspominając o ilości godzin. Niestety odmówili nam w większości , jeden z 

nich tylko się zgodził i z dniem 1 lipca rozpocznie pracę na umowę cywilno – prawną. Co do 

kwestii dotyczącej tego, że zostali wzięci pracownicy od konkurencji, to nie jest tak, bo koledzy 

pracują w Szpitalu Specjalistycznym i to jest ten sam właściciel to nie traktujemy się jako 

konkurencja. Wszyscy ratownicy, którzy będą pracowali w Wysokiej, jeden będzie przynajmniej na 

chwilę obecny w naszym szpitalu reszta to są pracownicy, którzy pracują w Szpitalu 

Specjalistycznym w Pile. 

 

O godzinie 12
45 

Przewodniczący Rady ogłosił 5 minutową przerwę. 

Obrady zostały wznowione o godzinie 12
55

 przy stanie 15 radnych. 

 

 9. Sprawozdanie finansowe i sprawozdanie z wykonania budżetu Gminy Wyrzysk za 

2010 rok: 

 1) przedstawienie sprawozdania finansowego i sprawozdania z wykonania budżetu 

Gminy Wyrzysk za 2010 rok wraz z informacją o stanie mienia komunalnego, 

Skarbnik, Pani Grażyna Urbanek przedstawiła w skrócie sprawozdanie finansowe i sprawozdanie    

z wykonania budżetu Gminy Wyrzysk za 2010 r. 

W związku z tym, że sprawozdania były przedmiotem posiedzeń poszczególnych Komisji, 

Przewodniczący Rady poprosił o przedstawienie opinii przewodniczących prowadzących obrady. 

Radny, Pan Roman Łuka poinformował, że komisje na wspólnym posiedzeniu jednogłośnie 

pozytywnie zaopiniowały przedmiotowe sprawozdania. 

Radny, Pan Józef Jasik poinformował, że na wspólnym posiedzeniu w dniu 20 czerwca br.  Komisje 

jednogłośnie pozytywnie zaopiniowały w/wym. sprawozdania. 

 

 2) opinia Regionalnej Izby Obrachunkowej w Poznaniu o sprawozdaniu z wykonania 

budżetu Gminy Wyrzysk za 2010 rok, 

Skarbnik, Pani Grażyna Urbanek poinformowała, że jest to Uchwała nr SO-0954/40/14/Pi/11 

Składu Orzekającego  Regionalnej Izby Obrachunkowej w Poznaniu z dnia 20 kwietnia 2011 r.       
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w sprawie wyrażenia opinii o sprawozdaniu z wykonania budżetu Miasta i Gminy Wyrzysk za 2010 

rok. Skład Orzekający Regionalnej Izby Obrachunkowej w Poznaniu składał się z następujących 

osób: Przewodnicząca, Pani Halina Kurjan, członkowie: Pani Janina Kotlińska i Pan Ryszard 

Auksztulewicz. Poza tym Pani Skarbnik poinformowała, że zgodnie z przepisami ustawy                 

o regionalnych izbach obrachunkowych i ustawy o finansach publicznych, Skład Orzekający 

Regionalnej Izby Obrachunkowej wyraził opinię pozytywną o sprawozdaniu z wykonania budżetu 

za 2010 r. oraz informacją o stanie mienia Miasta i Gminy Wyrzysk. Dodała, że zarówno 

sprawozdanie z wykonania budżetu Gminy Wyrzysk za 2010 r. jak i sprawozdanie finansowe 

zostało w ustawowym terminie przekazane Regionalnej Izbie Obrachunkowej i Radzie Miejskiej    

w Wyrzysku. 

 

 3) dyskusja nad przedstawionym sprawozdaniem finansowym i sprawozdaniem             

z wykonania budżetu Gminy Wyrzysk za 2010 rok wraz z informacją o stanie mienia 

komunalnego, 

Przewodniczący otworzył dyskusję w odniesieniu do w/cyt. punktu. 

W związku z tym, że dyskusja nad sprawozdaniem finansowym i sprawozdaniem z wykonania 

budżetu Gminy Wyrzysk za 2010 r. podjęta została podczas posiedzeń Komisji, w tym punkcie 

żaden z radnych nie zabrał głosu. 

 

 4) podjęcie uchwały w sprawie zatwierdzenia sprawozdania finansowego wraz ze 

sprawozdaniem z wykonania budżetu Gminy Wyrzysk za 2010 rok. 

W związku z tym, iż wszyscy radni otrzymali w/cyt. projekt uchwały, Przewodniczący Rady 

zapytał, czy do przedstawionego projektu ktoś z radnych chciałby zabrać głos? 

Dyskusji nie nawiązano. 

Wobec powyższego Przewodniczący przystąpił do głosowania. 

W wyniku głosowania uchwała podjęta została jednogłośnie, przy 15 głosach „za”. 

Uchwała Nr IX/63/11 stanowi załącznik nr 8 do protokołu. 

 

 10.  Absolutorium dla Burmistrza Wyrzyska za 2010 r. 

 

 1) przedstawienie wniosku Komisji Rewizyjnej Rady Miejskiej w Wyrzysku w sprawie 

udzielenia absolutorium Burmistrzowi Wyrzyska z tytułu wykonania budżetu Gminy 

Wyrzysk za 2010 r. 

Radny, Pan Piotr Kuna poinformował, że Komisja Rewizyjna na posiedzeniu w dniu 6 czerwca 

2011 r. przyjęła uchwałę Nr 1/2011 r. w sprawie wniosku o udzielenie absolutorium Burmistrzowi 
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Wyrzyska za 2010 r. Komisja Rewizyjna Rady Miejskiej w Wyrzysku jednogłośnie pozytywnie 

zaopiniowała wykonanie budżetu Gminy Wyrzyska za 2010 r. W związku z tym Komisja 

Rewizyjna Rady Miejskiej w Wyrzysku wnioskuje do Rady Miejskiej w Wyrzysku o udzielenie 

absolutorium Burmistrzowi Wyrzyska za 2010 r. Wykonanie uchwały powierza się 

Przewodniczącemu Komisji Rewizyjnej Rady Miejskiej w Wyrzysku. Następnie Przewodniczący 

Komisji Rewizyjnej przedstawił uzasadnienie do podjętej uchwały. Komisja Rewizyjna w dniu        

6 czerwca 2011 r. opiniując wykonanie budżetu za 2010 rok kierowała się zasadami gospodarki 

finansowej zawartymi w ustawie z dnia 27 sierpnia 2009 r.  o finansach publicznych                    

(Dz. U. Nr 157, poz. 1240 ze zm). 

 Komisja Rewizyjna dokonała oceny wykonania budżetu pod względem kryterium 

legalności, rzetelności, gospodarności i celowości. W tym celu Komisja Rewizyjna rozpatrzyła  

sprawozdanie finansowe, sprawozdanie z wykonania budżetu Gminy Wyrzysk za 2010 r. wraz          

z opinią Regionalnej Izby Obrachunkowej, informację o stanie mienia komunalnego oraz dokonała 

innych czynności, które umożliwiły ocenę jego wykonania, w szczególności analizy sprawozdań: 

 Rb – NDS, Rb – PDP, Rb – 27 S, Rb – 28 S, Rb – N, Rb – UN, Rb – Z, Rb – UZ, Rb – 50                 

o dochodach, Rb – 50 o wydatkach. 

Burmistrz Wyrzyska w obowiązującym terminie, wskazanym w ustawie o finansach publicznych 

przedstawił sprawozdanie z wykonania budżetu za 2010 rok wraz z częścią opisową. Sprawozdanie 

obejmowało zestawienia tabelaryczne z wykonania dochodów budżetowych i wydatków 

budżetowych. 

Komisja Rewizyjna na podstawie analizy sprawozdań Rb-NDS, Rb-PDP, Rb-27S, RB-28S, Rb-N, 

Rb-UN, RB-Z, Rb-UZ, Rb-50 o dotacjach, Rb-50 o wydatkach, dokonała porównań 

sprawozdawczości z informacja opisową z wykonania budżetu i nie stwierdziła różnic. 

Komisja Rewizyjna podczas opiniowania każdej zmiany budżetu gminy na posiedzeniach Komisji 

analizowała przyczyny dokonywanych zmian oraz sytuacje finansową gminy. 

Komisja Rewizyjna w 2010 roku również zapoznała się z informacją z wykonania budżetu gminy 

za I półrocze 2010 roku. 

Po wnikliwej analizie przedstawionych materiałów oraz na podstawie uzyskanych informacji 

stwierdzono: 

1. Budżet Gminy Wyrzysk na 2010 rok został przyjęty uchwałą XXXVIII/306/09 Rady 

Miejskiej w Wyrzysku z dnia 29 grudnia 2009 roku. Dochody ustalono w wysokości 33.560.312,00 

zł, a wydatki w wysokości 42.775.312,00 zł. W wyniku dokonywanych zmian uchwałami Rady 

Miejskiej w Wyrzysku oraz zarządzeniami Burmistrza Wyrzyska budżet na 31 grudnia 2010 roku 

osiągnął planowane dochody w wysokości 35.448.209,20 zł oraz planowane wydatki w wysokości 

40.166.201,13 zł. 
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Zmiany dokonane przez Burmistrza Wyrzyska były w ramach udzielonych upoważnień przez Radę 

Miejską. 

2. Dochody budżetowe wykonano w kwocie 34.986.895,54 zł, co stanowi 98,70 % planu,        

w tym: dochody bieżące w kwocie 33.236.019,04 zł, tj. 100,04% planu, a dochody majątkowe w 

wysokości 1.750.876,50 zł, tj. 78,66% planu. 

W sprawozdaniu opisowym wyjaśniono przyczyny wykonania dochodów ponad plan, jak      i 

również przyczyny nie wykonania planu. 

3. Stan zaległości na koniec 2010 roku wyniósł 840.224,45 zł i w porównaniu do 2009 roku 

uległ zwiększeniu o 8.792,95 zł. Komisja analizowała zaległości i stwierdziła, że egzekucja jest 

prowadzona na bieżąco. 

4. Planowane wydatki wykonano w kwocie 39.004.218,11 zł, co stanowi 97,11% planu. 

Komisja stwierdziła, że wydatki dokonywane były w sposób celowy i oszczędny. Wydatki 

dokonywane były w granicach kwot określonych w planach finansowych jednostek             w 

sposób umożliwiający terminową realizację zadań, a także w wysokości i terminach wynikających z 

wcześniej zaciągniętych zobowiązań. 

5. Planowane wydatki majątkowe w kwocie 8.456.629,70 zł wykonano w 96,11%. Komisja 

dokonała analizy poniesionych wydatków i stwierdziła, że nie został przekroczony limit wydatków 

na inwestycje oraz zakres upoważnień do zaciągania zobowiązań. 

6. Komisja dokonała analizy sprawozdania Rb-Z w zakresie zaciągniętych zobowiązań. 

Zobowiązania z tytułu kredytów i pożyczek, stan na 31 grudnia 2010r., wyniosły 8.879.134,17 zł, 

co stanowi 25,38% wykonanych dochodów budżetowych, a zobowiązania wymagalne 1.980,00 zł. 

Zobowiązania wymagalne dotyczyły nienależnie pobranych świadczeń rodzinnych przypisanych 

decyzją administracyjną do zwrotu. 

W 2010 roku limit zobowiązań z tytułu zaciąganych kredytów i pożyczek został wykorzystany w 

kwocie 5.015.192,17 zł, tj. w 96,16%. 

Komisja analizując sprawozdania finansowe stwierdziła również, że łączna spłata kredytów i 

pożyczek wraz z odsetkami wyniosła 1.339.546,41 zł, w tym odsetek 290.366,41 zł. Zaciągnięte 

zobowiązania spłacane były w terminie w ciągu roku budżetowego. 

7. Komisja analizowała otrzymane dotacje celowe z budżetu państwa na realizację zadań          

z zakresu administracji rządowej oraz innych innych zadań zleconych gminie i stwierdziła że były 

wykorzystywane zgodnie z przeznaczeniem, a nie wykorzystane kwoty zwrócono     w ustawowym 

terminie. 

8. W ciągu roku zastosowano obniżenia górnych stawek podatkowych przez Radę Miejską 

oraz udzielono ulg i zwolnień. Skutki obniżenia górnych stawek podatkowych wyniosły 

1.204.926,08 zł i są niższe od 2009 roku o 86.198,60 zł. Skutki udzielonych ulg i zwolnień 
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obliczone za okres sprawozdawczy wyniosły 36.244,52 zł i są niższe w porównaniu do 2009 r. o 

3.942,48 zł. Natomiast skutki decyzji wydanych przez organ podatkowy na podstawie ustawy – 

Ordynacja podatkowa, obliczone za okres sprawozdawczy wyniosły 11.257,54 zł     i są wyższe o 

7.134,54 zł w porównaniu do 2009 roku. W kwocie umorzenia mieści się umorzenie zaległości 

podatkowych Szpitala Powiatowego w Wyrzysku Sp. z o.o. w kwocie 10.463,25 zł. 

9. Zgodnie z art. 37 ust. 2 pkt f ustawy o finansach publicznych zaległości podatkowe 

podatników będących osobami prawnymi, fizycznymi oraz jednostkami organizacyjnymi 

nieposiadającymi osobowości prawnej, którym w zakresie podatków i opłat lokalnych udzielono 

ulg, odroczeń, umorzeń lub rozłożono spłatę na raty w kwocie przewyższającej 500,00 zł wraz ze 

wskazaniem wysokości umorzonych kwot i przyczyn umorzenia – podano do publicznej 

wiadomości. 

10. W roku budżetowym 2010 zrealizowano wydatki uchwalone uchwałą Rady Miejskiej          

w Wyrzysku Nr XXXVIII/309/09 z dnia 29 grudnia 2009 roku w sprawie  ustalenia wykazu 

wydatków budżetu Gminy Wyrzysk 2009 roku, które nie wygasają z upływem roku budżetowego. 

Środki finansowe na wydatki ujęte w wykazie na kwotę 1.148.489,00 zł znajdowały się na 

wyodrębnionym rachunku bankowym. Środki z zadań, które nie zostały wykonane we wskazanym 

terminie w kwocie 353.063,77 zł przywrócono do budżetu w miesiącu lipcu 2010 roku. 

11. Komisja zapoznała się z Uchwałą nr SO-0954/40/14/Pi/11 Składu Orzekającego 

Regionalnej Izby Obrachunkowej w Poznaniu z dnia 20 kwietnia 2001 roku w sprawie wyrażenia 

opinii o sprawozdaniu z wykonania budżetu Miasta i Gminy Wyrzysk za 2010 rok. 

 Przewodniczący Komisji Rewizyjnej poinformował  również, że w 2010 r. zespół kontrolny 

Komisji Rewizyjnej nie wykrył nieprawidłowości w toku przeprowadzanych kontroli. 

 W 2010 r. nie zostały przeprowadzone kontrole dokonane przez inne podmioty, w związku   

z tym przedmiotowe sprawozdanie zgodnie z § 93 ust. 2 pkt 4 Statutu Gminy Wyrzysk nie zawiera 

wykazu analiz kontroli.  

 Zdaniem Komisji Rewizyjnej wyrażonym w przyjętej uchwale, powyższa analiza 

sprawozdań budżetowych i przeprowadzonych kontroli daje podstawę do wyrażenia pozytywnej 

opinii o wykonaniu budżetu Gminy Wyrzysk za 2010 rok i wystąpienia do Rady Miejskiej               

w Wyrzysku z wnioskiem o udzielenie absolutorium Burmistrzowi Wyrzyska za 2010 r.  

 

 2) opinia Regionalnej Izby Obrachunkowej w Poznaniu o wniosku Komisji Rewizyjnej 

Rady Miejskiej w Wyrzysku w sprawie udzielenia absolutorium Burmistrzowi Wyrzyska z 

tytułu wykonania budżetu Gminy Wyrzysk za 2010 rok,  

Radny, Pan Piotr Kuna powiedział, że Skład Orzekający Regionalnej Izby Obrachunkowej             

w Poznaniu z dnia 13 czerwca 2011 roku podjął uchwałę nr SO-0955/42/14/Pi/11 w sprawie 
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wyrażenia opinii o wniosku Komisji Rewizyjnej Rady Miejskiej w Wyrzysku o udzielenie 

Burmistrzowi Wyrzyska absolutorium z tytułu wykonania budżetu za 2010 rok. Skład Orzekający 

Regionalnej Izby Obrachunkowej w Poznaniu wyznaczony Zarządzeniem nr 11/2009 Prezesa 

Regionalnej Izby Obrachunkowej w Poznaniu z dnia 6 lipca 2009 roku (ze zm.) w osobach: 

Przewodnicząca: Halina Kurjan, członkowie: Janina Kotlińska, Ryszard Auksztulewicz działając na 

podstawie przepisów ustawy o regionalnych izbach obrachunkowych, ustawy o samorządzie 

gminnym po zapoznaniu się z wnioskiem Komisji Rewizyjnej Rady Miejskiej w Wyrzysku z dnia   

6 czerwca 2011 r. w sprawie udzielenia absolutorium Burmistrzowi Wyrzyska z wykonania budżetu 

za 2010 rok wyraził następującą opinię: przepis art. 18 a ust. 3 ustawy z dnia 8 marca 1990 r.          

o samorządzie gminnym nakłada na Komisję Rewizyjną obowiązek dokonania oceny i wydania 

opinii o wykonaniu budżetu gminy i w oparciu o tą ocenę wystąpienia do rady gminy z wnioskiem 

w sprawie udzielenia lub nieudzielenia absolutorium wójtowi gminy. Przedłożony przez 

Przewodniczącego Rady Miejskiej wniosek Komisji Rewizyjnej o udzielenie Burmistrzowi 

Wyrzyska absolutorium w związku z wykonaniem budżetu 2010 roku, zawiera uzasadnienie 

(opinię), z którego wynika, że wniosek sformułowany został po uprzedniej analizie i ocenie 

wykonania budżetu Miasta Wyrzysk na podstawie sprawozdania finansowego, informacji o stanie 

mienia Gminy, sprawozdań budżetowych za 2010 rok, jak również w oparciu o wyniki kontroli 

przeprowadzonych przez Komisję Rewizyjną. Komisja Rewizyjna nie wniosła zastrzeżeń do 

sposobu wykonywania budżetu Miasta. Komisja oceniła, że Burmistrz realizując zadania związane 

z wykonaniem budżetu, kierowała się zasadą celowości, legalności, rzetelności i oszczędności         

w gospodarowaniu środkami publicznymi. Na podstawie dokonanej oceny Komisja Rewizyjna 

Rady Miejskiej w Wyrzysku zaopiniowała pozytywnie wykonanie budżetu za rok 2010                    

i sformułowała wniosek o udzielenie Burmistrzowi Wyrzyska absolutorium. Mając powyższe na 

uwadze, Skład Orzekający Regionalnej Izby Obrachunkowej w Poznaniu wyraził opinię, że 

wniosek Komisji Rewizyjnej Rady Miejskiej w Wyrzysku w sprawie udzielenia absolutorium 

Burmistrzowi Wyrzyska z wykonania budżetu za 2010 rok jest należycie uzasadniony i został 

podjęty zgodnie z wymogami prawa. 

 

Następnie Przewodniczący Rady zapytał, czy ktoś z radnych chciałby jeszcze zabrać głos                

w przedmiotowym zakresie? 

Dyskusji nie nawiązano.  

        

 3) poddanie pod głosowanie wniosku Komisji Rewizyjnej Rady Miejskiej w Wyrzysku 

w sprawie udzielenia absolutorium Burmistrzowi Wyrzyka z tytułu wykonania budżetu 

Gminy Wyrzysk za 2010 rok, 



 16 

Przewodniczący Rady poddał pod głosowanie wniosek Komisji Rewizyjnej w Wyrzysku w sprawie 

udzielenia absolutorium Burmistrzowi Wyrzyska z tytułu wykonania budżetu Gminy Wyrzysk za 

2010 rok, a tym samym podjęcie uchwały w sprawie udzielenia absolutorium Burmistrzowi 

Wyrzyska za 2010 rok. 

W związku z powyższym Przewodniczący zapytał, kto jest za przyjęciem wniosku Komisji 

Rewizyjnej Rady Miejskiej w Wyrzysku w sprawie udzielenia absolutorium Burmistrzowi 

Wyrzyska z tytułu wykonania budżetu Gminy Wyrzysk za 2010 rok? 

Rada, jednogłośnie w obecności 15 radnych przyjęła wniosek Komisji Rewizyjnej, a tym samym 

podjęła uchwałę w sprawie udzielenia absolutorium Burmistrzowi Wyrzyska za 2010 rok. 

 

 4) podjęcie uchwały w sprawie udzielenia absolutorium Burmistrzowi Wyrzyska za 

2010 rok. 

Wobec powyższego Przewodniczący Rady odczytał podjętą uchwałę Rady Miejskiej w Wyrzysku    

z dnia 29 czerwca 2011 r. w sprawie udzielenia absolutorium Burmistrzowi Wyrzyska za 2010 rok. 

Uchwała Nr IX/64/11 stanowi załącznik nr 11 do protokołu. 

Następnie Przewodniczący powiedział, że udzielone w dniu dzisiejszym przez Radę absolutorium 

za 2010 r.  jest wyrazem uznania pracy dla Pani Burmistrz i całego zespołu jakim kieruje. Po czym 

Przewodniczący złożył gratulacje Pani Burmistrz za wykonanie budżetu. 

Burmistrz Wyrzyska, Pani Maria Bratkowska powiedziała, że udzielone absolutorium za rok 

ubiegły jest to wielki zaszczyt i uznanie. Pani Burmistrz podziękowała radnym za wszechstronną 

współpracę zarówno podczas prac na posiedzeniach komisji i sesji oraz bezpośrednią współpracę   

w trakcie miesiąca. Dodała, że taka współpraca bardzo usprawnia i przyspiesza pewne działania, 

ponieważ nie wszędzie jesteśmy i nie wszędzie możemy wszystko dostrzeć. Poza tym Pani 

Burmistrz podziękowała za współpracę sołtysom, gdyż ich darmowa praca  jest wprost nie 

oceniona. Pomimo to są zawsze z nami, z Burmistrzem, z urzędnikami przy różnych pracach 

wykonywanych bezpośrednio w sołectwach. Takie działania – powiedziała Pani Burmistrz skutkują 

zauważalnie poprawą jakości życia naszego społeczeństwa. Przede wszystkim Pani Burmistrz 

podziękowała urzędnikom za ciężką pracę, bo bez nich Burmistrz sam mógłby tylko pomyśleć, co 

chciałby zrobić i zrobiłby niewiele, a przy tej ilości chętnych do pracy osób można zdziałać wiele. 

Idąc w dniu dzisiejszym na sesję Pani Skarbnik podliczyła ilość zadań inwestycyjnych mniejszych   

i większych. Razem tych wykonanych mniejszych i większych i tych, które jeszcze realizujemy 

było 44. Dlatego też Pani Burmistrz bardzo serdecznie podziękowała wszystkim urzędnikom za 

wielki wkład pracy, za wiele czasu poświęconego. Pani Burmistrz powiedziała również, że nie tylko 

pracownicy Urzędu Miejskiego wykonują nasze zadania, wszystkie inne placówki, jednostki 

organizacyjne również. W związku z tym Pani Burmistrz wszystkim złożyła serdeczne 



 17 

podziękowanie. Również organizacjom spoza sektora finansów publicznych, pozarządowych, które 

wykonują zlecone przez nas zadania. 

 

O godzinie 13
25

 Przewodniczący Rady ogłosił 5 minutową przerwę w obradach. 

 

 11. Rozpatrzenie projektów uchwał Rady Miejskiej w Wyrzysku w sprawach: 

1) zmian w budżecie Gminy Wyrzysk na 2011 r., 

W związku z tym, że projekt uchwały w sprawie zmian w budżecie Gminy Wyrzysk na 2011 r.  był 

przedmiotem posiedzeń poszczególnych Komisji, Przewodniczący Rady poprosił o przedstawienie 

opinii przewodniczących prowadzących obrady. 

Radny, Pan Józef Jasik poinformował, że na wspólnym posiedzeniu w dniu 20 czerwca br.  Komisje 

jednogłośnie pozytywnie zaopiniowały w/cyt. projekt uchwały. 

Radny, Pan Roman Łuka poinformował, że komisje na wspólnym posiedzeniu jednogłośnie 

pozytywnie zaopiniowały przedmiotowy projekt uchwały. 

Przewodniczący otworzył dyskusję w odniesieniu do w/cyt. punktu. 

Głos zabrała Skarbnik, Pani Grażyna Urbanek, która dodała, że do analizowanego na posiedzeniach 

komisji projektu uchwały w sprawie zmian w budżecie Gminy Wyrzysk na 2011 r. zachodzi 

potrzeba wprowadzenia dodatkowej zmiany w związku z podpisaną umową na dotację w ramach 

programów finansowanych z udziałem środków europejskich. Jest to tzw. projekt systemowy 

„Troska o wszystkie dzieci jest naszą misją”. Dodała, że są to zadania realizowane w ramach 

Programu Operacyjnego „Kapitał Ludzki” współfinansowanego ze środków Europejskiego 

Funduszu Społecznego. Kwotę, którą proponujemy wprowadzić zarówno po stronie dochodów i 

wydatków wynosi 123.963,55 zł. W związku z wprowadzeniem tych dochodów i wydatków 

zmianie ulegną załączniki, załącznik nr 1 jest to załącznik o dochodach, załącznik nr 2 jest to 

załącznik o wydatkach, załącznik nr 3 są to wydatki majątkowe. Zmieniają się również kwoty jeśli 

chodzi o wysokość planowanych dochodów i wydatków, zmienia się kwota wydatków 

majątkowych. W związku z tym, Skarbnik zwróciła się z zapytaniem czy ma to odczytywać, 

ponieważ w dniu wczorajszym została przesłana radnym autopoprawka drogą elektroniczną? Pani 

Skarbnik poinformowała, że w tej autopoprawce zmiany zostały zaznaczone kolorem także można 

było je łatwo zobaczyć. Ponadto w załączniku nr 1 i 2 zostało zapisane, że dotyczy to działu 853 w 

załączniku nr 1 i w załączniku nr 2 też dział 853 i było to na stronie 2. Poza tym Pani Skarbnik 

poinformowała, że Pani Dyrektor SAPO wystąpiła o przyznanie tych środków na ten projekt już 

przeszło 10 miesięcy temu. W tej chwili została podpisana stosowna umowa i środki wpłynęły na 

rachunek bankowy dlatego też można zadanie to wprowadzić do budżetu. Również w tej 

autopoprawce dodany został załącznik nr 6, który dotyczy zwiększenia przychodów i kosztów 



 18 

Samorządowej Administracji Mieszkaniowej. We wcześniejszym projekcie budżetu radni otrzymali 

informację, że zwiększamy środki jako dotację, jako wydatki majątkowe i również trzeba 

zwiększyć jako przychody dla tego zakładu. 

Następnie Przewodniczący Rady zapytał, czy ktoś z radnych chciałby jeszcze zabrać głos w 

przedmiotowym zakresie? 

Dyskusji nie nawiązano. 

Wobec powyższego Przewodniczący przystąpił do głosowania. 

W wyniku głosowania uchwała podjęta została jednogłośnie, przy 15 głosach „za”. 

Uchwała Nr IX/65/11 stanowi załącznik nr 12 do protokołu. 

 

2) udzielenia pomocy finansowej w formie dotacji celowej Powiatowi Pilskiemu, 

Również ten projekt był przedmiotem obrad komisji, w związku z tym Przewodniczący Rady 

poprosił o przedstawienie opinii. 

Radny, Pan Roman Łuka poinformował, że Komisja Spraw Społecznych i Bezpieczeństwa,  

Komisja Rewizyjna i Komisja Rewizyjna jednogłośnie pozytywnie zaopiniowały projekt 

przedstawionej uchwały. 

Radny, Pan Józef Jasik poinformował, że Komisja Finansów i Rozwoju Gospodarczego i Komisja 

Rolnictwa i Ochrony Środowiska na posiedzeniu w dniu 20 czerwca br. pozytywnie zaopiniowały 

projekt przedstawionej uchwały. 

Przewodniczący Rady zapytał, czy do przedstawionego projektu uchwały ktoś z radnych chciałby 

zabrać głos? 

Dyskusji nie podjęto. 

W związku z tym, Przewodniczący przystąpił do głosowania. 

W wyniku głosowania uchwała podjęta została jednogłośnie, przy 15 głosach „za”. 

Uchwała Nr IX/66/11 stanowi załącznik nr 13 do protokołu. 

 

3) zmieniająca uchwałę w sprawie uchwalenia Gminnego Programu Profilaktyki i 

Rozwiązywania Problemów Alkoholowych na 2011 rok, 

W związku z tym, iż projekt cyt. uchwały był przedmiotem posiedzeń Komisji Przewodniczący 

poprosił o przedstawienie opinii. 

Radny, Pan Roman Łuka poinformował, że Komisja Spraw Społecznych i Bezpieczeństwai 

Komisja Rewizyjna jednogłośnie pozytywnie zaopiniowały ten projekt. 

Radny, Pan Józef Jasik poinformował, że Komisja Finansów i Rozwoju Gospodarczego i Komisja 

Rolnictwa i Ochrony Środowiska na posiedzeniu w dniu 20 czerwca br. pozytywnie zaopiniowały 

projekt przedstawionej uchwały. 
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Następnie Przewodniczący Rady zapytał, czy do przedstawionego projektu uchwały ktoś z radnych 

chciałby zabrać głos? 

Dyskusji nie nawiązano. 

W związku z tym Przewodniczący przystąpił do procedury głosowania. 

W wyniku głosowania uchwała podjęta została  przy 15 głosach „za” . 

Uchwała Nr IX/67/11 stanowi załącznik nr 14 do protokołu. 

 

4) ustalenia opłaty za świadczenia w przedszkolach, dla których organem prowadzącym jest 

Gmina Wyrzysk, 

Również projekt ten był przedmiotem obrad komisji, w związku z tym Przewodniczący Rady 

poprosił o przedstawienie opinii. 

Radny, Pan Józef Jasik poinformował, że Komisja Finansów i Rozwoju Gospodarczego i Komisja 

Rolnictwa i Ochrony Środowiska na posiedzeniu w dniu 20 czerwca br. pozytywnie zaopiniowały 

projekt przedstawionej uchwały uwzgledniając zgłoszoną autopoprawkę Pani Burmistrz w § 2 ust. 2 

i w uzasadnieniu do projektu uchwały. 

Radny, Pan Roman Łuka poinformował, że Komisja Spraw Społecznych i Bezpieczeństwai 

Komisja Rewizyjna jednogłośnie pozytywnie zaopiniowały ten projekt uwzgledniając zgłoszoną 

autopoprawkę Pani Burmistrz w § 2 ust. 2 i w uzasadnieniu do projektu uchwały. 

Następnie Przewodniczący Rady zapytał, czy do przedstawionego projektu uchwały ktoś z radnych 

chciałby zabrać głos? 

Dyskusji nie nawiązano. 

W związku z tym Przewodniczący przystąpił do głosowania. 

W wyniku głosowania uchwała podjęta została jednogłośnie, przy 15 głosach „za”. 

Uchwała Nr IX/68/11 stanowi załącznik nr 15 do protokołu. 

 

5) uchwalenia planu pracy Rady Miejskiej w Wyrzysku na II półrocze 2011 roku, 

W związku z tym, iż projekt cyt. uchwały był przedmiotem posiedzeń Komisji Przewodniczący 

poprosił o przedstawienie opinii. 

Radny, Pan Roman Łuka poinformował, że Komisja Spraw Społecznych i Bezpieczeństwai 

Komisja Rewizyjna jednogłośnie pozytywnie zaopiniowały ten projekt. 

Radny, Pan Józef Jasik poinformował, że Komisja Finansów i Rozwoju Gospodarczego i Komisja 

Rolnictwa i Ochrony Środowiska na posiedzeniu w dniu 20 czerwca br. pozytywnie zaopiniowały 

projekt w sprawie przyjęcia planu pracy Rady Miejskiej w Wyrzysku na II półrocze 2011 r. 
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Następnie Przewodniczący Rady zapytał, czy do przedstawionego projektu uchwały ktoś z radnych 

chciałby zabrać głos? 

Dyskusji nie nawiązano. 

W związku z tym Przewodniczący przystąpił do głosowania. 

W wyniku głosowania uchwała podjęta została jednogłośnie, przy 15 głosach „za”. 

Uchwała Nr IX/69/11 stanowi załącznik nr 16 do protokołu. 

 

6) zatwierdzenia planu pracy Komisji Rewizyjnej Rady Miejskiej w Wyrzysku na II półrocze 

2011 r., 

Również projekt ten był przedmiotem obrad komisji, w związku z tym Przewodniczący Rady 

poprosił o przedstawienie opinii. 

Radny, Pan Józef Jasik poinformował, że Komisja Finansów i Rozwoju Gospodarczego i Komisja 

Rolnictwa i Ochrony Środowiska na posiedzeniu w dniu 20 czerwca br. pozytywnie zaopiniowały 

projekt przedstawionej uchwały. 

Radny, Pan Roman Łuka poinformował, że Komisja Spraw Społecznych i Bezpieczeństwai 

Komisja Rewizyjna jednogłośnie pozytywnie zaopiniowały ten projekt. 

 

Następnie Przewodniczący Rady zapytał, czy do przedstawionego projektu uchwały ktoś z radnych 

chciałby zabrać głos? 

Dyskusji nie nawiązano. 

W związku z tym Przewodniczący przystąpił do głosowania. 

W wyniku głosowania uchwała podjęta została jednogłośnie, przy 15 głosach „za”. 

Uchwała Nr IX/70/11 stanowi załącznik nr 16 do protokołu. 

 

7) przyjęcia planu pracy Komisji Spraw Społecznych i Bezpieczeństwa Rady Miejskiej w 

Wyrzysku na II półrocze 2011 roku, 

W związku z tym, iż projekt cyt. uchwały był przedmiotem posiedzeń Komisji Przewodniczący 

poprosił o przedstawienie opinii. 

Radny, Pan Roman Łuka poinformował, że Komisja Spraw Społecznych i Bezpieczeństwai 

Komisja Rewizyjna jednogłośnie pozytywnie zaopiniowały ten projekt. 

Radny, Pan Józef Jasik poinformował, że projekt tej uchwały nie był przedmiotem obrad komisji. 

 

Następnie Przewodniczący Rady zapytał, czy do przedstawionego projektu uchwały ktoś z radnych 

chciałby zabrać głos? 

Dyskusji nie nawiązano. 
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W związku z tym Przewodniczący przystąpił do głosowania. 

W wyniku głosowania uchwała podjęta została jednogłośnie, przy 15 głosach „za”. 

Uchwała Nr IX/71/11 stanowi załącznik nr 18 do protokołu. 

 

8) przyjęcia planu pracy Komisji Finansów i Rozwoju Gospodarczego Rady Miejskiej w 

Wyrzysku na II półrocze 2011 roku, 

W związku z tym, iż projekt cyt. uchwały był przedmiotem posiedzeń Komisji Przewodniczący 

poprosił o przedstawienie opinii. 

Radny, Pan Józef Jasik poinformował, że Komisja Finansów i Rozwoju Gospodarczego i Komisja 

Rolnictwa i Ochrony Środowiska na wspólnym posiedzeniu jednogłośnie pozytywnie zaopiniowały 

ten projekt. 

Radny, Pan Roman Łuka poinformował, że projekt tej uchwały nie był przedmiotem obrad komisji. 

 

Następnie Przewodniczący Rady zapytał, czy do przedstawionego projektu uchwały ktoś z radnych 

chciałby zabrać głos? 

Dyskusji nie nawiązano. 

W związku z tym Przewodniczący przystąpił do głosowania. 

W wyniku głosowania uchwała podjęta została jednogłośnie, przy 15 głosach „za”. 

Uchwała Nr IX/72/11 stanowi załącznik nr 19 do protokołu. 

 

9) przyjęcia planu pracy Komisji Rolnictwa i Ochrony Środowiska Rady Miejskiej w 

Wyrzysku na II półrocze 2011 roku, 

W związku z tym, iż projekt cyt. uchwały był przedmiotem posiedzeń Komisji Przewodniczący 

poprosił o przedstawienie opinii. 

Radny, Pan Józef Jasik poinformował, że Komisja Finansów i Rozwoju Gospodarczego i Komisja 

Rolnictwa i Ochrony Środowiska na wspólnym posiedzeniu jednogłośnie pozytywnie zaopiniowały 

ten projekt. 

Radny, Pan Roman Łuka poinformował, że projekt tej uchwały nie był przedmiotem obrad komisji. 

 

Następnie Przewodniczący Rady zapytał, czy do przedstawionego projektu uchwały ktoś z radnych 

chciałby zabrać głos? 

Dyskusji nie nawiązano. 

W związku z tym Przewodniczący przystąpił do głosowania. 

W wyniku głosowania uchwała podjęta została jednogłośnie, przy 15 głosach „za”. 

Uchwała Nr IX/73/11 stanowi załącznik nr 20 do protokołu. 
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10) przystąpienia do Programu „Wielkopolska Odnowa Wsi”, 

W związku z tym, że przedmiotowy projekt uchwały był przedstawiony na posiedzeniach Komisji, 

Przewodniczący Rady zapytał, czy do przedstawionego projektu uchwały ktoś z radnych chciałby 

zabrać głos? 

Głos zabrał radny, Pan Józef Jasik, który zapytał na jaką wielkość środków można liczyć w tym 

Programie? 

 

Odpowiadając M. Bratkowska – Burmistrz poinformowała, że projekt uchwały dotyczy 

przystąpienia sołectwa do Programu „Wielkopolska Odnowa Wsi”. Natomiast o środkach my tutaj 

nie mówimy. Dopiero należy złożyć wniosek na działanie przystępując do konkursu. Dodała, że są 

to granty rzędu kilkutysięcy złotych. To jest konkurs „Piękna Wieś”. Dodała ponadto, że zebranie 

wiejskie podjęło stosowną uchwałę, która radni otrzymali w dniu wczorajszym. 

 

Następnie radny, Pan Kazimierz Zieliński zapytał, kto wytypował wieś Osiek n.Not., czy nie było 

innych wsi, kto o tym zadecydował? 

 

Burmistrz – M. Bratkowska oznajmiła, że po naradzie z pracownikami zajmującymi się środkami 

unijnymi, Pani Burmistrz podjęła taką decyzję, ponieważ do konkursu zawsze staje około 100 

sołectw, a do podzielenia jest środków jedynie dla 10 sołectw. Musi to być tak duża wieś i z takimi 

działaniami wykonanymi, by miała się czym w tym projekcie konkursowym pochwalić. Dlatego 

Pani Burmistrz wytypowała wieś Osiek n.Not., ponieważ tam jest już najwięcej rzeczy zrobionych. 

 

Następnie głos zabrał radny, Pan  Stefan Rymer oznajmił, że były problemy z otwarciem poczty 

elektronicznej, w związku z tym radny poprosił, aby Pani Burmistrz poinformowała z jakiego dnia 

jest uchwała i skład grupy „Odnowy Wsi”. 

 

Burmistrz – M. Bratkowska – poinformowała, że Uchwała Zebrania Wiejskiego Wsi Osiek n.Not. 

została podjęta w dniu 22 czerwca 2011 r. w sprawie przystąpienia sołectwa Osiek nad Notecią do 

programu „Wielkopolska Odnowa Wsi”. § 1 Uchwala się wolę przystąpienia sołectwa Osiek nad 

Notecią do programu „Wielkopolska Odnowa Wsi”, § 2 Powołuje się Grupę Odnowy Wsi w 

składzie Lider Józef Lewandowski, Teresa Gryczka, Ryszard Janowiak, Teresa Pinkowska, Stefan 

Wełniak. Ponadto Pani Burmistrz poinformowała, że obecnych na zebraniu było 18 osób. 

 

Przewodniczący Rady zapytał, czy do przedstawionego projektu uchwały ktoś z radnych chciałby 
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jeszcze zabrać głos? 

Dalszych pytań i uwag nie zgłoszono. 

W związku z tym Przewodniczący przystąpił do głosowania. 

W wyniku głosowania uchwała podjęta została jednogłośnie, przy 15 głosach „za”. 

Uchwała Nr IX/74/11 stanowi załącznik nr 21 do protokołu. 

 

11) udzielenia bonifikaty od opłaty z tytułu przekształcenia prawa użytkowania wieczystego w 

prawo własności nieruchomości. 

Głos zabrała M. Bratkowska – Burmistrz Wyrzyska, która poinformowała, że jest to kolejna 

uchwała dotycząca udzielenia bonifikaty dla nieruchomości, które miałyby być przekształcone z 

prawa użytkowania wieczystego na własność. Dodała, że są to nieruchomości nietylko Spółdzielni 

Mieszkaniowej, ale też lokatorów, którzy są współwłaścicielami tych nieruchomości. 

 

Następnie Przewodniczący Rady zapytał, czy do przedstawionego projektu uchwały ktoś z radnych 

chciałby zabrać głos? 

Dyskusji nie nawiązano. 

W związku z tym Przewodniczący przystąpił do głosowania. 

W wyniku głosowania uchwała podjęta została jednogłośnie, przy 15 głosach „za”. 

Uchwała Nr IX/75/11 stanowi załącznik nr 22 do protokołu. 

 

Opinie komisji Rady Miejskiej w Wyrzysku dotyczące materiałów na IX sesję Rady Miejskiej w 

Wyrzysku stanowią załącznik nr 23 do protokołu. 

 

 12. Informacja Przewodniczącego Rady o złożonych w okresie międzysesyjnym 

interpelacach oraz odpowiedziach na te interpelacje. 

 

Przewodniczący Rady poinformował, że w okresie międzysesyjnym nie wpłynęła żadna 

interpelacja. 

 

 13. Interpelacje i zapytania radnych. Odpowiedzi na interpelacje i zapytania. 

  

Radny, Pan Stefan Rymer powiedział, że już na posiedzeniu komisji prosił, aby zwrócić uwagę na 

pełne kosze na Placu Wojska Polskiego. W związku z tym zapytał, kto jest odpowiedzialny za 

opróżnianie tych koszy dlatego, że idąc w niedzielę wieczorem kosze są pełne. Jest to nieprzyjemny 

obraz dla miasta.   
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Odpowiadając Pani Burmistrz powiedziała, że to zadanie realizuje firma wyłoniona w przetargu – 

firma „Komunalnik”. Ponadto Pani Burmistrz oznajmiła, że musiałaby rozważyć raz jeszcze jak 

zostało zapisane w umowie, czy nie jest tak, że została ustalona za mała częstotliwość. Dodała, że  

musi to inaczej rozwiązać, ale potrzebuję na to trochę czasu. 

Radny, Pan Zbigniew Piotrowski zapytał, czy coś drgnęło odnośnie ulicy Wyrzyskiej? Jeżeli nie 

to można byłoby zalać ten asfalt tylko do tego miejsca gdzie jest nasz teren, a pozostały odcinek 

pozostawić. Ponadto Radny powiedział, że prawdopodobnie w tym roku gazu w Osieku n.Not. nie 

będzie, a mamy zabezpieczone środki na przyłącze gazowe w Gimnazjum i Ośrodku Zdrowia. W 

związku z tym, że tego gazu nie będzie radny zaproponował, aby Pani Burmistrz zastanowiła się, 

czy nie można byłoby tych środków przeznaczyć na inny cel w Osieku n.Not. 

Kolejna sprawa, którą poruszył radny dotyczyła hali sportowej na stadionie. Radny powiedział, że 

widział osoby, które się tym obiektem interesowały i w związku z tym radny zapytał, czy jest to 

nowy inwestor. 

Radny przypomniał również, że na ostatniej sesji składał interpelację odnośnie ulicy Kwiatowej w 

Osieku n.Not. i zwrócił się z prośbą o udzielenie odpowiedzi w tym temacie na piśmie. Jednak do 

dnia dzisiejszego nie otrzymał żadnej odpowiedzi. 

Odpowiadając Pani Burmistrz oznajmiła, że jeśli chodzi o ulicę Kwiatową i Krótką w Osieku n.Not.  

to rzeczywiście nie udzieliła odpowiedzi na piśmie, ponieważ osobiście rozmawialiśmy i przekazała 

radnemu, że jest to wykonane, że dokumentacja jest. Dodała, że mówiła o tym, że na remont ulicy i 

ze środków remontowych ubiegłego roku dokumentacja została przygotowana. Jeśli chodzi o halę 

przy stadionie to nie był niestety inwestor. Aby dokonać wyceny tej nieruchomości fachowiec z 

uprawnieniami musi ocenić przydatność do zagospodarowania tego obiektu (murów), który tam jest 

z uwzględnieniem planu zagospodarowania po zmianach i to właśnie była osoba z Poznania. 

Jeśli chodzi o gaz, Pani Burmistrz powiedziała, że nie wie czy tego gazu nie będzie w tym roku. 

Pism w tej sprawie było wiele i na bieżąco Pani Burmistrz informowała o tym. Najpierw było 

zapewnienie na lipca br., że gaz będzie i poszliśmy w projektowanie takiego rozwiązania przy hali. 

Potem były wątpliwości czy zdążą, czy nie, a głównym powodem była konieczność 

przeprojektowania. Obiecywano nam wtedy, że jak to przeprojektowanie i uzyskanie decyzji celu 

publicznego Odnowa na te działki przez , które obecnie trzeba przejść pomijając tą działkę gdzie 

nie ma zgody odbędzie się w miarę szybko to być może jeszcze w tym roku będzie ten gaz. Były to 

rozmowy przedstawicieli inwestora jeśli chodzi o sieć gazową, które odbywały się w tut. Urzędzie. 

Po czym kiedy mieli nam potwierdzić raz jeszcze na piśmie odpowiedziano nam, że względu na 

problemy projektowe jest to możliwe w roku 2012. Pani Burmistrz powiedziała, że nie twierdzi, że 

jest to zupełnie niewykonalne, ponieważ procedury te, które muszą się odbyć kończą się i być może 

jeszcze do końca roku będzie to możliwe. Dodała ponadto, że będzie dalej prowadziła rozmowy w 
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tym temacie i ma nadzieję uzyskać pomyślniejsze informacje. Jeśli nie – trudno halę będzie trzeba 

przez tę jedną zimę w inny sposób dogrzewać, aby nic się tam złego nie wydarzyło. Co do środków 

nie jest tak, że są środki w tym roku zaplanowane na przyłącze gazowe do Ośrodka Zdrowia. Na 

Ośrodek Zdrowia jest c.o. tradycyjne. Pani Burmistrz uważa, że nie ma potrzeby zagospodarowania 

tych środków inaczej. Nawet gdyby Gazowania nie zdążyła oddać tego fragmentu sieci jeszcze w 

tym roku, ale może nam wydać warunki jak tylko zakończy procedury projektowe i uzyska 

pozwolenie i wtedy kiedy oni pozyskają to pozwolenie mogą nam wydać warunki przyłącza i my to 

przyłącze możemy wykonać i czekać na moment kiedy będzie możliwość wpięcia się w sieć. 

Dodała, że będzie próbowała rozmawiać i naciskać, o ile to będzie możliwe to się uda, jeśli nie to 

trudno. 

Jeśli chodzi natomiast o ulicę Wyrzyską – niestety nic w tym temacie się nie dzieje. Dodała 

ponadto, że jeśli chodzi o ilość metrów to nie jest to odcinek kilku metrów tylko kilkudziesięciu 

metrów. Około 60 m na przebiegu końcówki tej ulicy jest pas nie naszej nieruchomości. Możemy 

ewentualnie zrobić to w dwóch etapach, ale dopiero po wakacjach. W tej chwili toczą się procedury 

przetargowe na kilka innych ulic i jeden pracownik nie jest w stanie opracować wszystkich naraz, 

ale Pani Burmistrz uznała, że w tym roku tę ulicę zrobi. 

Radny, Pan Lech Ozimina poruszył trzy sprawy. Pierwsza dotyczyła sprawy, którą poruszył 

Wiceprzewodniczący Rady, Pan Stefan Rymer. Zdaniem radnego kosze są rzadko opróżniane. 

Dodał, że bardzo często kosze są również przepełnione przy ul. Pocztowej przy sklepie Pani 

Grzanki. Natomiast największy problem stanowi przejście na Targowisko przy przejściu przez 

kładkę gdzie znajduje się pojemnik na piasek. Zginęła pokrywa i w tym pojemniku znajduje się 

bardzo dużo butelek. W związku z tym radny zasugerował, aby ten pojemnik został zamknięty do 

czasu zimy, ponieważ widok jest straszny. 

Kolejna sprawa dotyczy drzew, konkretnie wierzby za ogródkami działkowymi idąc w kierunku 

cmentarza, zejściem do Polanowa. Jadąc rowerem spadł przed radnym konar, ponieważ ta wierzba 

nie została przycięta i stanowi zagrożenie. Dodał, że w okresie szkolnym tamtędy chodziło dużo 

dzieci z Polanowa do szkoły. 

Następna sprawa dotyczyła ogłoszeń na słupach elektrycznych, energetycznych i innych. Radny 

dodał, że w Pile się ostro za to wzięli. My mamy na terenie Wyrzyska słupy ogłoszeniowe. 

Zasugerował rozważyć tę kwestię. 

Odpowiadając radnemu, Panu Lechowi Oziminie, Pani Burmistrz powiedziała, że jeśli chodzi o 

kosze przy przejściu na Targowisko – jeśli nie wystarcza ta częstotliwość, która wynika z umowy, 

Pani Burmistrz musi znaleźć rozwiązanie, aby te kosze były częściej opróżniane. Wniosek 

dotyczący wierzby, Pani Burmistrz powiedziała, że przyjmuje do realizacji i w najbliższym 

możliwym terminie zostanie zrealizowany. Jeśli chodzi o ogłoszenia na słupach – z jednej strony 
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można dochodzić po tych ogłoszeniodawcach, ale z drugiej strony słupy energetyczne nie są 

naszym majątkiem i nie jest naszą rolą tym rządzić. To raczej Energetyka powinna się tym 

zainteresować, czy Ci co się ogłaszają mają ich zgodę i umowy. Jeśli nie mają to powinni od nich 

egzekwować. Niemniej po ogłoszeniach można dojść do sprawcy i Pani Burmistrz oznajmiła, że 

nasza Straż Miejska zareaguje na to. Jeśli chodzi o cudzy majątek i wyciąganie konsekwencji jest to 

już bardziej złożona sprawa. 

Radny, Pan Kazimierz Zieliński – zgodził się z Panem S. Rymerem, że tych śmieci jest dużo. 

Najgorsze jest to, że kosze są opróżniane w piątek kiedy Wyrzysk jest zatłoczony. Jeśli śmieci będą 

wywożone w sobotę wówczas w niedzielę nie będzie tych śmieci. 

Kolejna sprawa jaką poruszył radny dotyczyła hali sportowej w Osieku n.Not. Radny zwrócił się z 

prośbą do Pani Burmistrz, aby zrobiła wszystko, by oddać tę halę na czas i aby to „fatum” z tego 

Osieka n. Not. zniknęło. 

Radny zapytał, czy w gminie została powołana komisja ds suszy, czy są przyjmowane wnioski i w 

jaki sposób Pani Burmistrz zamierza pomóc rolnikom? 

Odpowiadając Pani Burmistrz powiedziała, że jeśli chodzi o śmieci to już nie raz wspominała, że 

jest to kwestia dnia, który miałby to być dzień. Sobota jest dniem wolnym od pracy, ale z tą firmą 

będzie można negocjować – powiedziała Burmistrz.  Co do hali – hala będzie wykonana tak jak 

powinna być. Jest jedynie problem przyłącza. Halę można już oglądać i jest co oglądać – 

stwierdziła Pani Burmistrz. Już jest skończony Ośrodek Zdrowia i zgłoszony do wszystkich 

instytucji, które muszą opiniować i już za chwilę będziemy oczekiwać na decyzję na użytkowanie, 

którą wydaje nadzór budowlany i w połowie miesiąca lipca będziemy mogli już wprowadzać 

pielęgniarki jako pierwsze najbardziej oczekujące na ten gabinet, bo one otrzymały warunkowo 

kontrakty na innym lokalu zastępczym. Problem jest jedynie z tym gazem, ale jeśli trzeba będzie 

znaleźć inne rozwiązanie to je znajdziemy. 

Jeśli chodzi o przymrozki to została powołana komisja, która już pracuje. Wnioski były składane do 

końca miesiąca maja. Komisja pracowała przez cały czerwiec i będzie pracowała w lipcu tak długo 

jak będzie potrzeba. Dodała, że z ramienia Urzędu w pracach komisji uczestniczy Pan Zdzisław 

Bernacki i okazuje się, że wiele z tych wniosków rolnicy wycofują. Jeśli chodzi natomiast o suszę 

to takiej akcji jeszcze nie ma. Jeśli Wojewoda zwróci się do Urzędu o kolejną turę zebrania 

wniosków i pracy komisji, to ta sama komisja może działać dalej. Natomiast jeśli chodzi o pomoc 

rolnikom ze strony Burmistrza – w tej kwestii Pani Burmistrz zapytała o jaką konkretną pomoc 

chodzi, czy będą ulgi w podatkach? 

Radny, Pan Kazimierz Zieliński powiedział, żeby nie liczyć na Wojewodę, ponieważ koło Poznania 

było o wiele więcej opadów, a nasz region jest specyficzny i my musimy sami postulować do 

Wojewody, że u nas wystąpiła susza. 
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Maria Bratkowska – Burmistrz oznajmiła, że wnioski o umorzenia też wpływają. Natomiast jeszcze 

żadnej decyzji odnośnie umorzenia z tego tytułu nie wydała. Wnioski są wnikliwie rozpatrywane, 

czekamy na efekty tej komisji, bo to będzie też materiał pomocniczy do wydania decyzji na wnioski 

o umorzenie. Pani Burmistrz powiedziała, że z wielką ostrożnością należy do tego podchodzić bo z 

jednej strony jest to bardzo ważny interes rolników, ale z drugiej strony też i naszych dochodów w 

budżecie i trzeba to mocno wyważyć. 

Radna, Pani  Teresa Pinkowska oznajmiła, że pierwsza interpelacja dotyczy drogi wojewódzkiej 

nr 194. Radna powiedziała, że już dwukrotnie na sesji składała interpelację i konkretnej odpowiedzi 

z województwa w tym temacie nie otrzymała. Radna interpelowała o przekazanie przynajmniej daty 

gruntownej przebudowy tej drogi, czyli nawierzchni z prawdziwego zdarzenia. Województwo 

posiada również swoje plany inwestycje i w związku z tym chciałaby uzyskać konkretną 

odpowiedź, kiedy droga od miejscowości Osiek n.Not. do Wyrzyska zostanie zrobiona. 

Kolejna sprawa, którą poruszyła radna dotyczyła służb mundurowych, drogowych. Chodzi o 

częstsze kontrole prędkości pojazdów. Stwierdziła, że w Osieku n.Not. przy ul. Dworcowej nie są 

przestrzegane przepisy o ruchu drogowym. 

Ponadto radna przychyliła się do wypowiedzi swoich przedmówców jeśli chodzi o śmieci. W 

Osieku n.Not. przy ul. XXX- lecia w okolicy Piekarni stoi kosz na pojemniki, który jest często 

przepełniony. 

Odpowiadając Pani Burmistrz powiedziała, że jeśli chodzi o drogę wojewódzką nr 194, Pani 

Burmistrz oznajmiła, że była to interpelacja nie tylko radnej, ale również radnego, Pana R. Łuki, 

która w miesiącu maju br. została przekazana do Urzędu Marszałkowskiego. Pani Burmistrz 

oznajmiła, że 31 mają br. odbył się Konwent Wójtów i Burmistrzów w Urzędzie Miejskim w 

Wysokiej. Spotkaliśmy się wtedy po to, aby dyskutować z przedstawicielami Województwa o ich 

zamiarach remontowych i inwestycyjnych na drogach. Był wówczas członek Zarządu Pan Tomasz 

Bugajski, Wicedyrektor Wydziału Infrastruktury Pan Gładysiak oraz Pani Emilia Dunal szefowa 

Departamentu PROW -u rozmawialiśmy m.in. o infrastrukturze drogowej i wówczas Pan 

Wicedyrektor mając przed sobą dokumenty, których nie złożył do protokołu, odczytywał Wójtom, 

Burmistrzom co będzie realizowane w 2012 roku i latach następnych na drogach wojewódzkich. 

Pani Burmistrz poinformowała, że było nas tam 25 włodarzy gmin z okolicy. Pani Burmistrz 

usłyszała, że w roku 2011 będą wykonywane dwa drobne odcinki chodników w ramach poprawy 

bezpieczeństwa, miał to być fragment w Falmierowie i w Osieku n.Not. Jeśli natomiast chodzi o 

drogę nr 194 to powiedziała, że droga ta będzie robiona w 2012 r. Powiedział, że będzie to 

kosztowało około 8 mln zł. Skoro tak dużo, to Pani Burmistrz zapytała, czy też z chodnikami, czy 

po obu stronach chodniki, czy wszystkie fragmenty chodników? Wówczas Wicedyrektor 

odpowiedział, że nie posiada takich dokładnych danych. Po czym Pani Burmistrz poinformowała, 
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że w dzisiejszej korespondencji otrzymała odpowiedź na tamtą interpelację z miesiąca maja, że 

faktycznie ma to kosztować 8 mln zł i jest podzielone na 4 etapy, po czym w podsumowaniu tego 

pisma było stwierdzenie, że nie jest znany termin realizacji, ponieważ w planach remontowych 

Wielkopolskiego Zarządu Dróg Wojewódzkich tego zadania nie ma do realizacji w najbliższym 

czasie. Jest to dla mnie duże zaskoczenie – powiedziała Burmistrz. Dodała, że wystąpi na piśmie 

raz jeszcze o ustosunkowanie się do tych dwóch informacji, tej przekazanej ustnie i tej na piśmie. 

Radny, Pan Józef Jasik podziękował na wstępie za to, że mamy już kolejny krok do przodu 

zmierzający do tego, aby skutecznie zlikwidować fundamenty po jakieś inwestycji przy stawie. Jeśli 

chodzi o interpelację to radny złożył ją na piśmie i również poprosił o odpowiedź na piśmie. Po 

czym poinformował, że interpelacja ta wsparta jest również wnioskiem z Walnego Zgromadzenia 

Członków Spółdzielni. Dodał, że dotyczy ona wzmocnienia doposażenia placu zabaw dla dzieci. 

Związane jest to z tym, że jest okres letni i urbanizacja miasta powoduje to, że te dzieci się 

nawzajem przemieszczają i nie jest możliwym podzielenie dzieci na tych, którzy mają zabawki i na 

tych, którzy ich nie mają. My na swoich placach zabaw ich nie zamykamy, nie grodzimy, a więc 

tam są różne dzieci. Chodzi o to, aby ten problem rozwiązać na tyle, aby niektóre miejsca lub jedno 

miejsce wesprzeć na tyle, aby tym dzieciom znaleźć godziwe warunki do spędzenia wolnego czasu, 

a zdaniem radnego dwie firmy mogą ten problem rozwiązać. Ponadto zapytał, jaki charakter będzie 

miała informacja pt. „Wykaz dróg gminnych na terenie Miasta i Gminy Wyrzysk”. Radny 

powiedział, że taki dokument otrzymaliśmy drogą elektroniczną. Na ten temat próbowaliśmy 

dyskutować i zabierać głos na posiedzeniach komisji. Radny zapytał, czy informacja ta będzie 

przedmiotem  następnych posiedzeń komisji i w jakim zakresie i do jakich celów będzie ten 

dokument służył? Kolejne zapytanie radnego dotyczyło Narodowego Programu Budowy Dróg, tzw. 

„schetynówki”, ponieważ pojawiła się druga szansa i chyba ostatnia kiedy będzie można składać 

wnioski na dofinansowanie. W związku z tym radny zapytał, czy gmina Wyrzysk również do tego 

drugiego etapu będzie składała jakikolwiek wniosek? Trzecie pytanie dotyczyło ulicy 

Grunwaldzkiej – z uwagi na to, że na tej ulicy powstanie chodnik i ulica ta stanie się bardzo wąską 

ulicą powstaje wątpliwość, czy będzie ona miała charakter ulicy, czy może lepiej byłoby gdyby był 

to ciąg pieszo – jezdny z uwagi na elementy związane z bezpieczeństwem przejazdu dużego 

samochodu ciężarowego, śmieciarki itd. Z tego co się radny orientuje będzie tylko tyle miejsca, aby 

mógł przejechać samochód. 

Odpowiadając Pani Burmistrz oznajmiła, że skoro jest to interpelacja złożona na piśmie to radny 

otrzyma odpowiedź na piśmie. Wykaz dróg ten, który radni otrzymali jest to ten poszerzony o 

kolumnę, którą radni wnioskowali w zakresie informacji jaką uchwałą droga została przyjęta do 

wykazu dróg gminnych publicznych. W związku z tym zostało to doprecyzowane i przekazane. 

Jeśli chodzi o „schetynówki”to rzeczywiście są krótkie terminy, ale muszą to być drogi, które 
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spełniają kryteria. Nie mogą to być drogi osiedlowe, same gminne, które nie wiążą się z drogami 

wojewódzkimi, krajowymi, powiatowymi, ale w szczególności wojewódzkimi i krajowymi, bo te 

mają szanse powodzenia. W naszych planach, to co mamy w najbliższym czasie do zrobienia to 

dyskutowaliśmy nad tym, czy nie złożyć ulicy Pod Czubatką, ponieważ ona łączy drogę 

wojewódzką i prowadzi do obecnej drogi gminnej, ale wprost wyprowadza ruch miasta do drogi 

krajowej i byłby to dobry objazd w razie wypadku w tej części miasta. Pani Burmistrz dodała, że 

nie gwarantuje, że tak będzie, po czym oznajmiła, że będziemy szukać rozwiązań, aby złożyć jak 

najkorzystniejszą propozycję, aby mieć jak największą szansę pozyskania środków i uzyskania jak 

najwyższej ilości punktów. Co do ulicy Grunwaldzkiej, Pani Burmistrz oznajmiła, że odpowiedzi 

udzieli na piśmie przeglądając dokumentację,  zamierzenia jakie zostały zaplanowane. 

Radny, Pan Lech Ozimina zwrócił się do Pani Burmistrz w sprawie przejść dla pieszych. Radny 

poinformował, że zostały zatarte pasy na przejściu dla pieszych przy ul. Pocztowej, Plac Wojska 

Polskiego, Staszica i przejściu do PZU. Ponadto radny powiedział, że jest to Jego wina, ponieważ 

przegapił okazję kiedy obecni byli radni Rady Powiatu, ponieważ zrobiono dojazd do Biura Pracy i 

od dwóch tygodni jest dojazd nieczynny, gdyż ma przyjechać sanepid. W tej chwili jest taka 

sytuacja, że nie ma gdzie postawić samochodu i samochody są stawiane na terenie Spółdzielni. W 

związku z tym radny apelował, aby się tą sprawą zająć. 

Odpowiadając radnemu Panu L. Oziminie, Pani Burmistrz powiedziała, że jeśli chodzi o te pasy to 

je zrobimy. Mamy zaplanowane środki na odświeżenie pasów jak co roku i pracownicy 

interwencyjni będą mogli się tym zająć w niedługim czasie. Jeśli chodzi o nowy wyjazd z Biura 

Pracy to wczoraj był Nadzór Budowlany na odbiorze i być może to był ten powód przestoju. 

Radny, Pan Józef Jasik powiedział, że mówiąc o wykazie dróg gminnych miał na uwadze to, że w 

2007 r. była wywołana uchwała na ten temat, która zawierała wykaz dróg miejskich i gminnych. W 

wykazie tym, który pojawił się drogą elektroniczną nie ma np. części dróg, które pojawiły się w 

uchwale w 2009 r. i ta uchwała chyba nie jest nigdzie przywołana. W tym wykazie dróg nie ma 

ujętych wszystkich dróg, są również pewne błędy i nieścisłości. W związku z tym radny sądził, że 

jest to materiał do dyskusji na komisjach. Natomiast przyjęcie go jako dokumentu tylko i wyłącznie 

w postaci uchwały będzie mógł być zmieniającej poprzednie uchwały, aby rozszerzyć ewentualnie 

zakres tychże dróg. 

Ustosunkowując się do powyższego, Pani Burmistrz powiedziała, że to nie jest wykaz, który należy 

przyjąć uchwałą jako drogi gminne. Swego czasu radni życzyli sobie informację okresową o 

postępie prac nad regulacją spraw własnościowych jeśli chodzi o nasze drogi i co jakiś czas ją 

składamy. Poinformowała ponadto, że materiał ten był złożony na potrzeby Komisji Rolnictwa i po 

obradach tej komisji został rozszerzony o wnioskowaną kolumnę, aby do tych danych, które są 

dodać dane o tym, kiedy dana droga, ulica była przyjęta uchwałą do wykazu dróg publicznych 
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gminnych. W wykazie są tylko drogi publiczne, wewnętrznych tam nie ma, błędy też były i miały 

być poprawione. 

Radny, Pan Ryszard Janowiak zapytał, kiedy będą place zabaw doposażone w dalszy sprzęt? 

Odpowiadając Pani Burmistrz oznajmiła, że będą dwa przetargi, które w najbliższym czasie zostaną 

opracowane. Są cztery miejsca nazwane „Czas na relaks”są to miejsca, które będą dofinansowane 

ze środków unijnych. Będzie to jeden przetarg, a drugi przetarg będzie dotyczył tych zakupów, 

które będą finansowane z funduszu sołeckiego bądź bezpośrednio z budżetu. Pani Burmistrz dodała, 

że jest to pracochłonne zadanie, ponieważ każdą zabawkę należy do przetargu opisać. Po kolei będą 

przygotowywane przetargi. 

Radny, Pan Zbigniew Piotrowski odniósł się do wcześniejszej wypowiedzi Pani Burmistrz i 

powiedział, że przeczytał protokół z ostatniej sesji i ustnej odpowiedzi na temat ulicy Kwiatowej 

radny się nie dopatrzył w związku z tym nadal podtrzymuje, aby odpowiedź w tym temacie 

otrzymał na piśmie. 

Ustosunkowując się do powyższego Pani Burmistrz oznajmiła, że nie ma problemu, aby odpowiedź 

była udzielona na piśmie, ponieważ jak wspomniała nie ma nic do ukrycia. Rzeczywiście nie ma 

tego w protokole, ponieważ rozmawialiśmy już po sesji, ale nie ma żadnego problemu, aby Pan 

radny otrzymał odpowiedź na piśmie. 

Radny, Pan Zbigniew Piotrowski powiedział, że nie będzie cytował rozmowy jaka trwała między 

nimi. Dodał, że sprawę wyjaśni sobie z Panią Burmistrz po sesji. 

Radny, Pan Leonard Borowczyk odniósł się do drogi przy ul. Wierzbowej w Wyrzysku. Zgodnie 

z naszymi wcześniejszymi uzgodnieniami pojawiła się w części tej drogi ścierka asfaltowa, która 

spełnia swoją rolę w większym bądź mniejszym stopniu i kamień na tej drodze tak nie pyli. 

Niemniej jednak radny zaapelował, aby znaleźć rozwiązanie na uzupełnienie tej drogi do końca, 

ponieważ mieszkańcy przy tej drodze nie mogą otworzyć okien. W starym WPI droga ta została 

zaplanowana na lata 2013-2014, co nie znaczy, że tak będzie, ponieważ wszystko będzie zależało 

od Pani Burmistrz jak sprawa będzie realizowana. 

Odpowiadając Pani Burmistrz powiedziała, że rzeczywiście został posypany destrukt, ale ta część, 

którą Pani Burmistrz przeznaczyła na tę drogę wystarczyła mniej więcej na połowę tego odcinka 

dotyczącego zabudowy, przydałoby się jeszcze drugie tyle. Jeżeli w ciągu roku będą  jakieś 

oszczędności to zrobimy resztę. Dodała, że nie będzie obiecywała na 100%, że w tym roku jeszcze 

to dokończy. 

 

 

 

 14. Wystąpienia sołtysów i przewodniczącego zarządu osiedla. 
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Głos zabrał sołtys, Pan Franciszek Stachurski, który powiedział, że ma 3 sprawy. Pierwsza 

dotyczy Energetyki, linii wysokiego napięcia, która przebiega przez wieś Żuławkę, zasila stację 

transformatorową w Bąkowie i notorycznie się psuje. Zdaniem sołtysa należałoby linię 

przebudować, ponieważ jest ona niewystarczająca i panowie z Energetyki przyjeżdżają ją 

naprawiać, nie mogą dojechać, słupy są zgnite i przewracają się. Stacja ta zasila sołectwo Żuławkę, 

Bąkowo i część ulicy Leśnej w Osieku n.Not. Kolejna sprawa dotyczy telekomunikacji – od Osieka 

n.Not. do Żuławki jest linia nawierzchniowa telefonów, niektóre słupy są przewrócone i linia jest na 

ziemi. Rolnicy nie mogą dojechać z tego powodu po siano. Sołtys powiedział, że zgłosił ten 

problem jednak do dnia dzisiejszego nikt nie przyjechał. Trzecia sprawa  dotyczyła drogi w 

Bąkowie do Żuławki, na krzyżówce koło posesji Pana Suleja jest zerwany bruk. Zdaniem sołtysa 

powinno to być naprawione. 

 

Ustosunkowując się do powyższego, Pani Burmistrz powiedziała, że wszystkie te sprawy Pani 

Burmistrz przekaże do odpowiednich instytucji z wnioskiem o szybką realizację, ponieważ zadania 

te należą do innych instytucji niż gmina. Niezwłocznie po sesji zostaną przekazane. 

Sołtys, Pan Marek Wasilewski odniósł się do placu w Dąbkach. W związku z tym sołtys zapytał, 

jak daleko została sprawa posunięta jeśli chodzi o przekazanie tego terenu na rzecz gminy? 

Jeśli chodzi o plac w Dąbkach w środku wsi, Pani Burmistrz poinformowała, że dzierżawca po raz 

kolejny odmówił zgody podzielenia tej działki i przekazania placu łącznie z mini stawkiem na cele 

rekreacyjne dla wsi. W związku z tym Agencja podtrzymała stanowisko, że wobec braku zgody 

dzierżawcy Agencja również nie wyraża zgody na podział i przekazanie. Dodała ponadto, że Pan 

Barlik zaoferował inną działkę, która jest własnością członka Jego rodziny za budynkiem socjalnym 

jak również wskazał na dwie działki, które Jego zdaniem są działkami gminy, chodzi o te działki, 

które są obecnie niby boiskiem za budynkiem socjalnym. Pani Burmistrz poinformowała, że 

sprawdziliśmy w dokumentacji i okazało się, że te dwie działki nie są gminne, a stanowią własność 

członka rodziny Pana Barlika. O te działki nie będziemy występować – powiedziała Burmistrz, 

ponieważ z prywatnym darowaniem jest tak, że czasem może być tak, że dostaniemy prywatny 

grunt na cel publiczny, a z drugiej strony mogą też być oczekiwania, że my mamy coś tam innego 

zrobić. Dodała, że analizowaliśmy inne tereny w Dąbkach i jest działka za przystankiem. Jest to 

działka Agencji i nie jest nigdzie w dzierżawie i byłoby łatwiej ją pozyskać. 

Jest tam droga przejazdowa do budynku – powiedział sołtys. 

Na działce drogi nie ma chyba, że jest zwyczajowo użytkowana – powiedziała Pani Burmistrz. 

 

Następnie głos zajął sołtys, Pan Stanisław Wełniak, który odniósł się do bezpieczeństwa wyjazdu 

z drogi Łobżenica na byłą drogę nr 10. Gospodarstwo, które znajduje się przy Krzyżówce jest 
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obsadzone żywopłotem, który jest bardzo wysoki. Żywopłot ten przewrócił się na byłą drogę nr 10. 

Wyjeżdżając w tej chwili ze strony Łobżenicy spoglądając w lewo nic nie widać. Trzeba 

samochodem prawie wyjechać na byłą 10, by upewnić się, że droga ta jest rzeczywiście pusta. 

Natomiast wyjeżdżając z Łobżenicy patrząc w stronę Piły jest wysoka trawa, ale jest to pas ruchu 

po przeciwnej stronie, którym jeżdżą samochody. W związku z tym sołtys zaapelował do Straży 

Miejskiej bądź innych służb, aby wpłynęli na gospodarza tej posesji o przycięcie żywopłotu w celu 

doprowadzenia do lepszej widoczności, a w szczególności bezpieczeństwa. 

 

Ustosunkowując się do powyższego, Pani Burmistrz powiedziała, że jest to rzecz, na którą możemy 

zareagować od razu. 

 

 15. Wolne głosy i wnioski. 

 

Głos zabrał radny, Pan Lech Ozimina, który odniósł się bardzo pozytywnie do artykułu w Gazecie 

Powiatowej gdzie Pani Burmistrz odnosi się, a problem dotyczy mieszkań socjalnych w Dąbkach. 

Zdaniem radnego wypowiedź Pani Burmistrz powinna być szeroko znana w społeczeństwie, 

ponieważ niektórzy się nauczyli, że im się należy. Jedna z mam tłumaczy, że dzieci pójdą do domu 

dziecka, a ona do domu starców. Myślę – powiedział radny, że ten układ roszczeniowy i 

rządaniowy, który gazeta opisała i radny wie, że materiał ten będzie wykorzystany w środkach 

masowego przekazu. Bardzo mocno podziękował Pani Burmistrz, że podjęła się tego. Kolejna 

sprawa dotyczyła tego, że dotarły do radnego dwie mamy dzieci, które niby nie zakwalifikowały się 

do wyjazdu w góry. Radny powiedział, że powinna to być nagroda w jakimś stopniu. Jeżeli dziecko 

otrzymało promocję do następnej klasy to pojedzie, jeżeli nie otrzymało to nie pojedzie. Przy tej 

okazji apelował poprzez środki masowego przekazu poinformował, że radny w 2001 i 2002 r. 

wysłał poprzez pozyskane środki spoza gminy 80 dzieci, z tego 40 z Glesna. Radny dziwi się, że 

Stowarzyszenia działające w naszej gminie nie uzyskał już od wielu lat takich środków, a 

możliwości takie są. 

 

Ustosunkowując się do wypowiedzi radnego, Pana L. Oziminy, Burmistrz odniosła się do tych 

dzieci, które się nie zakwalifikowały do wyjazdu. Trudno jest Pani Burmistrz powiedzieć, czy 

pracownicy socjalni nie zwrócili uwagi na te dzieci, a na inne tak, czy też było tych dzieci 

potencjalnie więcej do zakwalifikowania. Dodała, że w tym roku zanim lista została zatwierdzona 

to przede wszystkim listy z lat poprzednich były analizowane i te wszystkie dzieci, które 

wyjeżdżały w latach poprzednich  zostały wyeliminowane. W tym roku są zupełnie inne nazwiska 

dzieci, ale są to dzieci ze środowiska rodzin podopiecznych MGOPS., są to dzieci z rodzin o bardzo 
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niskich dochodach korzystających z pomocy Ośrodka w sposób ciągły. Ponadto Pani Burmistrz 

dodała, że kiedy była już zweryfikowana lista dzieci uzupełniona o kolejne nowe nazwiska, które 

się nie powtarzały z lat poprzednich i dać szanse tym dzieciom, które jeszcze z tej pomocy nie 

korzystały dzień lub dwa po zatwierdzeniu listy nagle kilka osób wycofało się. Wówczas MGOPS 

poszukiwał kolejnych nazwisk dzieci, które chciałyby pojechać i lista została uzupełniona. Po czym  

po dwóch dniach jeszcze jedna matka wycofała swoje dziecko i wtedy Pani Burmistrz powiedziała, 

że jak nie ma kogo wstawić i jeśli pojawi się taka sytuacja, że pojedzie dziecko, które już raz było 

też się nic złego nie stanie. Pani Burmistrz powiedziała, że nie ingerowała w to jakim nazwiskiem 

lista został uzupełniona. Dlatego – powiedziała Burmistrz, że dziwi się, że taka sytuacja się 

zdarzyła, że dwie mamy mówią, że ich dzieci się nie zakwalifikowały, chyba, że mowa jest  o 

rodzinach, które posiadają wyższe zasoby finansowe i nie korzystają z pomocy M-GOPS. 

 

Następnie głos zabrał radny, Pan Zbigniew Piotrowski, który oznajmił, że przeczytał w gazecie 

ogłoszenie o sprzedaży działek na terenie naszej gminy, konkretnie przy ul. Bydgoskiej. W tym 

miejscu radny pochwalił Panią Burmistrz, ponieważ stwierdził, że ceny są realne na naszym rynku i 

ma nadzieję, że po przetargu znajdą się chętni na te działki. 

 

Radny, Pan Stefan Rymer odniósł się do informacji, którą przekazywał Przewodniczący Komisji 

Spraw Społecznych i Bezpieczeństwa w zakresie możliwości korzystania z boisk, basenu itd. przez 

dzieci i młodzież w okresie wakacyjnym. Radny apelował, aby umieścić tę informację w internecie 

jak i również bardziej rozpropagować chociażby poprzez wywieszenie stosownych plakatów w 

gablotach. Ponadto radny zapytał, czy Pani Burmistrz jest coś wiadomo, że z Orlika przez jakiś 

okres korzystał klub „Łobzonka”? Czy jest to prawda, ponieważ takie informacje dotarły do 

radnego. Jeżeli nie jest to prawda to radny też prosił o taką informację po to, aby wyjaśnić 

niektórym osobom, że jest to do końca nieprawda. Skoro Orlik ma być udostępniany jak najszerzej 

młodzieży to jaką Pani Burmistrz bądź osoba, która się tym zajmuje przyjmie formułę, aby 

odpowiednie grupy młodzieży mogły korzystać w odpowiednim czasie. Ponadto radny powiedział, 

że nieszczęściem się stało, że z mocy ustawy droga nr 10 przeszła na własność gminy, ponieważ 

pobocza przy 10 wyglądają tak jak wyglądają. Zaapelował, aby w bardziej newralgicznych 

punktach, a więc na skrzyżowaniach, wyjazdach dróg lekko wykosić pobocza po to, aby  zwiększyć 

widoczność i bezpieczeństwo. 

Ustosunkowując się do powyższego, Pani Burmistrz powiedziała, że jeśli chodzi o informację 

dotyczącą darmowego korzystania z basenu i boisk na pewno ją rozpropagujemy. Czy zawodnicy 

klubu „Łobzonki” trenowali na Orliku tego nie wiem – powiedziała Burmistrz, po czym dodała, że 

nie jest to zabronione. Pani Burmistrz zobowiązała się do sprawdzenia tej sprawy i udzielenia 
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odpowiedzi w tym temacie. Jeśli chodzi natomiast o korzystanie z Orlika to od zawsze tak było, że 

grupy się zapisywała i nadal tak będzie. Z reguły tak jest, że już na dwa, trzy tygodnie są zapisy na 

konkretne godziny. Co do drogi nr 10, Pani Burmistrz powiedziała, że pobocza będą wykoszone. 

Dodała, że na takie dłuższe odcinki należy poszukać podmiotu, ale wykoszone w najbliższym 

czasie będzie. 

 

Następnie radna, Pani Teresa Pinkowska zgłosiła sprawę bezpieczeństwa przy ul. XXX-lecia w 

Osieku n.Not. Jest to ulica wąska o dobrej jezdni, okrawężnikowana wiodąca od Piekarni do 

ul.Dworcowej. Jest przy tym duża pochyłość, zjazd z góry po czym kierowcy nabierają dużej 

prędkości. Ponadto dodała, że w pobliżu znajduje się cmentarz. W związku z tym radna 

zasugerowała ustawienie w tym miejscu znaku ograniczającego prędkość pojazdów. 

 

 16. Zakończenie obrad. 

 

W związku z wyczerpaniem przyjętego porządku obrad o godzinie 15.00 Przewodniczący Rady 

zamknął IX sesję Rady Miejskiej w Wyrzysku dziękując wszystkim obecnym za udział. 

 

Protokół sporządzono w jednym egzemplarzu, na podstawie zapisu magnetofonowego. 

 

 

 

 

Protokół sporządziła:                     Przewodniczący rady         

B. Kolasińska                                                                                

insp. ds. obsługi Rady Gminy                                                  (-) Ireneusz Przydział 


